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Obisk na gradbišču 

Kmalu po novozgrajeni avtocesti do Kompolj 
V torek, 16. aprila, je potekala 5. seja 

Komisije za spremljanje priprav in 

izgradnjo avtoceste v Šentv idu pri 

Lukovici. Tema pogovora je bila podrobna 

informiranost o delih na avtocesti in izva

janje ukrepov na cesti G I-10. Nato je sledil 

ogled del na trasi avtoceste na odseku 

Krtina - Kompolje. V celoti so se seje 

udeležil i člani imenovane komisije in njihov 

predsednik Janez Miklavc, ki je sejo tudi 

vodil. Prisotna sta bila oba podžupana, Janez 

Hrovat in Franc Cerar, ter predsednik K S 

Lukovica Stanislav Smerkolj. Na vprašanja 

je odgovarjal Aljoša Brus, direktor Družbe 

za državne ceste - Projekt 2 . 

Najprej je Janez M i k l a v c , predsednik K o m i 

sije za spremljanje priprav in izgradnjo avto

ceste, vsem prisotnim pojasnil, kako potekajo 

dela na odseku A C Kr t ina - Kompol je , ki naj 

b i b i l odprt za promet predvidoma v zače tn ih 

poletnih mesecih. G r e za 6,1 k m dolg odsek, 

za katerega se ho v drugi gradbeni etapi pora

bi lo 11 mili jard, v tretji pa 9,8 mili jard tolar

jev. Nakazal je tudi vsa nadaljnja dela in v 

povezavi z n j imi tudi ptedvidene f i n a n č n e 

Kompolje - nastajajoča cestninska postaja in izvoz na obstoječo magistralno cesto. Foto: Marta Lavrič 

stroške na odseku Kompolje-Blagovica , kjer 

mora po predvidenem načr tu promet steči 

leta 2004 in na Trojanah leta 2005. Obs to j eča 

dela na avtocesti Kr t ina-Kompol je je stro

kovno obrazložil tudi inženir Aljoša Brus. 

I s točasno z odprtjem avtoceste na tem odseku 

bo zaživela tudi cestninska postaja v K o m -

poljah, je pojasnil. Dela na zadrževalniku 

vode Drt i jščica i n vodnem rovu so zaklju

č e n a . Trenutno potekajo dela na mostovih, 

prav tako je v gradnji o d t o č n i objekt v 

Krašnji - zaporn ičn i del v strugi Radomlje. 

Obe podjetji, Istrabenz in Petrol , s polno paro 

gradita bencinski črpalki . Vse n a š t e t o naj bi 

b i lo ob odprtju avtoceste v funkcioniranju, 

smo izvedeli. V kratkem bodo začeli z gradnjo 

č is t i lne naprave desno pod K r t i n s k i m hr ibom 

v smeri Ljubljane. V zvezi z njo pa je v grad

nji kanalizacijski kolektor vse do vasi K o m 

polje. Seveda je Aljoša Brus pojasnil tudi 

t e h n o l o š k o spremembo na čist i lni napravi. 

Nadaljevanje na 2. strani 

Zastava občine Lukovica v družbi zastav sosednjih občin pred geometričnim znamenjem. 

Več na 5. strani. Foto: Danilo Kastelk 
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AKTUALNO Rokounjač 
Spoštovane bralke in bralci! 
V naše domove prihaja Rokovnjač v nekoliko prenovljeni podobi. V 

diki in besedi smo ga oblikovali člani novega Uredniškega odbora, 

seveda tudi z vašo pomočjo, dragi dopisniki, ki ste nam poslali 

prispevke, Naj se ob tej priložnosti zahvalim Občinskemu svetu Luko

vica za potrditev in zaupanje. Da je pred nami zahtevna in težka nalo

ga, bo držalo! Vsaj nekateri smo se ž.e nekoliko utrdili v prejšnjem 

mandatu in delu v prid sprejemali vse dobre nasvete odgovornega ured

nika g Vilija Go lo t a ter skupaj z njim okušali, da novinarsko delo v 

domačem kraju ni lahko. Tako rekoč smo orali ledino in se ob 

izkušnjah učili. Za vse dobro bivšemu uredniku iskrena zahvala! 

Novo uredništvo si je zamislilo časopis in njegovo programsko zasnovo 
nekoliko bolj približati občanom, saj smo na terenu pogosto ugotavljali, 

da ljudje želijo več izvedeti o delu občinske uprave, o videnju proble

mov v naši občini Občinskega sveta, o delu raznih komisij in odborov 

ter društev. Bolj bomo prisluhnili posameznim problemom in aktual

nim dogodkom v krajevnih skupnostih. Pomembno je, da smo občani 

dobro informirani o z.adevah, ki nam v tem prostoru pomagajo k 

boljšemu življenju. Nikogar ne bomo žalili- Včasih pa je le potrebno 

kakšen problem realno in kritično izpostaviti tudi v medijih, saj je 

znano, da ga že s samo objavo za javnost lahko omilimo, premaknemo 

Z mrtve točke ali pa se zanj najde jrrava rešitev. Ne pomišljajte, dragi 

občani! Pišite nam o stvareh, ki vas zanimajo. M i pa se bomo 

potrudili, da bomo prišli do pravih informacij in strokovnih nasvetov ter 

jih pravočasno objavili. Prav zato bomo v časopisu poseben kotiček 

namenili vašim aktualnim vprašanjem, ki jih boste lahko posredovali od 

sedaj dalje tudi po E-mailu rokovnjac@lukovica.si. Predvsem me 

veseli, da postajajo mediji - zlasti tisk v svobodni Sloveniji bolj odprti za 

ljudi, kar je bistvenega pomena za informiranje tudi na lokalni ravni. 

Naj omenim, da je pretekli mesec april našo občino zaznamoval z 
nekaterimi razveseljivimi dogodki na različnih področjih. Dan odprtih 

vrat v O S Brdo je bil osrednji dogodek naših šolarjev. V župniji Brdo 

je birmoval nadškof dr. Franc Perko. Tudi na športnem in šahovskem 

področju so naši občani dosegli lepe rezultate. Občina je bila uspešna v 

čistilni akciji, kar velja posebej pohvaliti. Vzgoja v tej smeri je osnova, 

da nas bo naše okolje še bolj navdihovalo z lepotami, čeprav ga v času 

gradnje avtoceste nekateri doživljamo bolj pesimistično. Tu mislim na 

zgoščen promet, prah in hrup kot tudi na do sedaj še neizjnlnjene 

obljube gradnje nadvoza v Kompoljah. Ali nam bo uspelo realizirati 

obljubo države in DARS-a v samem začetku gradnje o brezplačni ces

tnini do Lukovice! Se veliko problemov obstaja v zvezi z gradnjo avto

ceste, o čemer boste lahko brali. Ob koncu meseca pa smo doživeli še 

Peregrinov sejem. Čeprav je botrovalo aprilsko vreme, nas je sejem 

navdušil z izredno ponudbo. 

Ob izidu tega glasila bomo že v mesecu maju. Ljudje smo že kar dobro 

začutili, da tudi delo postaja vrednota in upam, da bodo novih delovnih 

mest na novi cestninski postaji v Kompoljah veseli naši občani. V nas

tajajočem čebelarskem centru Slovenije na Brdu so v aprilu odprli čebe

lama. Konec maja pa bo odprtje tega centra zelo slovesno, o čemer 

boste obveščeni že v tej številki Rokovnjača. 

Mesec maj je praznični mesec. Zagoreli so kresovi tudi v naši občini. 

Mladi Prepihovci pa so ga doživeli kar na Menini planini. To bo tudi 

čas za krajše ali daljše izlete, prve dopustniške dni, ki jih bodo nekateri 

verjetno preživeli v tem mesecu. Svoj pravi občinski praznik pa v tem 

mesecu praznujejo v sosednjih Domžalah. Tudi nam se ponujajo za

nimiva doživetja v tem mesecu, najlepšem v letu, kar maj zagotovo je. 

Praznujte ga po svoje. 

i S Marta Lavrič, glavna in odgovorna urednica 

Nadal jevanje s 1. strani 

Kmalu do Kompolj 
T emu pojasnilu je sledila njegova razlaga o potrebnih posegih tudi 

na obstoječi cesti G I-10, ki zaradi gradnje A C v tem okolju 

prav tako zahteva dodatne spremembe. Vprašanja č lanov 

komisije so kar deževala, kar kaže, da je gradnja avtoceste povzročila 

veliko dilem, problemov in zapletov pri ljudeh v tem okolju. Nekatere 

probleme pa si ljudje povzročimo sami, saj je v občini še veliko nere

šenih odkupov zemljišč, ki slabo vplivajo na dokončanje posameznih 

del, sta menila inženir Aljoša Brus in Janez Miklavc. 

Dol ina zajema kar šest nadvozov, k i j i h je potrebno urediti in opremiti z 

javno razsvetljavo. R e č e n o je bilo, da še vedno ni rešen odkup zemljišča 

pri križišču za Zlato polje, kar ovira njegovo izgradnjo. Izpostavljene so 

bile cestne ureditve na Prcvojah in na trojanskem predelu, ki j ih bo 

potrebno č imprej d o k o n č a t i . Nerazsvetljeni mostovi nad avtocesto bodo 

lahko nevarni je omeni l podžupan Franc Ccrar. Križišče v Podzidu, k i n i 

opremljeno z javno razsvetljavo in zato nevarno, je bi la pripomba č l ana 

komisije Trojan. T r o j a n č a n e zanima tudi izgradnja vodovoda v Podmil ju . 

Prav tako še ni re šeno vprašanje o križišču proti G r a d i š č e m ter ureditev 

p ločn ikov v Lukov ic i pri Stari pošt i . Vse to se bo uredilo še v le tošnjem 

letu pred odprtjem avtoceste. Jeseni bosta zgrajeni avtobusni postajališči v 

Spodnjih Lokah in v Podmil ju . Č l a n komisije iz Blagovice je želel odgo

vor na vprašanje O obcestni ureditvi s p l o č n i k o m od Spodnjih Lok do 

Blagovice. Problem je nastal pri samem razpisu, saj se je eden od ponud

nikov za izvedbo del pritožil , ker ni b i l izbran, je pojasnil Aljoša Brus. C e 

ho porrehen nov razpis, se bo izgradnja p ločn ika zavlekla. 

Tur i s t i čno d ruš tvo in krajani iz Grad i šč so posredovali vel iko vprašan j . 

Zanima j i h , kaj bo z dovozno potjo do zajezitve, bo asfaltirana? Odgovor 

je bi l pozitiven. Zaradi umestitve tur i s t ične dejavnosti v svoj prostor so 

dali pohudo, tla bi jezero zaživelo vsestransko v sožitju z naravo in okoljem. 

Skrbi j i h , kdo vse ho upravitelj jezera in kakšni hodo pristopi do njega. Se 

vedno n i rešena cesta, k i vodi iz vasi do jezera. G r a d i š č a n e je tudi zani

malo, kaj je z elektrovodim za strojnico ob jezu. Izvedeli so, da se bodo 

najverjetneje morali zadovoljiti z e l ek t r i čn im agregatom, če ne bodo pri

dobi l i vseh podpisov s lužnos tn ih pogodb s strani vaičanov. Trenutno pote

ka nova cenitev, zato se cilj odmika. 

Predstavnik iz Krašnje je podal pripombo na kažipot v Krašnji, k i n i na 

pravem mestu. Postavil je vprašanje v zvezi z izgradnjo drugega dela obces

tne ureditve s p l o č n i k o m v Kompol jah - v smeri Trnjave. Odgovor Aljoše 

Brusa je bil negativen s pojasnilom, da se je v Kompoljah izvoz iz avtoces

te ptestavil iz prvotne točke pri cestninski postaji proti Krašnji , zato izvoz 

neposredno ne ogroža tega dela obs to ječe ceste. Pod velik vprašaj je v 

Kompol jah izpostavljen tudi nadvoz, o č e m e r je vse prisotne informiral 

Janez M i k l a v c in podal mnenje vaščanov Kompol j o nujni izgradnji tega 

nadvoza, ki je hil potrjen v prvotni uredbi. 

Na to je bilo govora tudi o cestninski postaji v Kompol jah . Mnenje prisot

nih je bi lo proti obljubljenim cestninskim zaporam, k i jih predvideva 

vzpostaviti naša država na relaciji Ljuhljana-Kompolje. Franc Barlič je 

podal konkretno pripombo o zagotovilu ob gradnji avtoceste, da naj bi 

imeli d o m a č i n i b rezp lačno cestnino, kar je bilo sklenjeno pred gradnjo. 

Pojasnilo Aljoše Brusa je bilo, da je v l e tošn jem letu naša vlada sprejela 

sklep o postopnem uvajanju cestninskih zapor na slovenskih avtocestah. 

Dokaj burni razpravi je sledil ogled na gradbišču avtoceste od Kr t ine preko 

Lukovice do zadrževalnika Drrijščica, Trnjave do cestninske postaje v 

Kompol jah . N a terenu so posamezniki postavili še dodatna vprašanja i n 

izmenjali mnenja, za katera upajo, tla se hodo upoš teva la . 

<ft Marta Lavrič 

mailto:rokovnjac@lukovica.si
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Rokounjac AKTUALNO 

M n e n j a župana in svetnik ov 

Plačevanje cestnine do Lukovice 
V L u k o v i c i se o b č a n i m n o ž i č n o spra

š u j e m o , k a k o in kaj bo s p l a č e v a n 

jem cestnine. Bodo obljube, če tud i 

uradne, ostale prazne? Seznanjeni smo, da je 

bi l eden od pogojev O b č i n e L u k o v i c a ob 

sprejemanju Uredbe o lokaci jskem n a č r t u , 

da se izpolni pogoj prostega izvoza z avto

ceste v naselju L u k o v i c a , torej brez plačila 

cestnine. Zahteva O b č i n e je bila u p o š t e v a n a 

v 7. č l e n u Uredbe . 

Naj c i t i ram odstavek takratnega ministra za 

okolje in prostor dr. Pavleta Gantarja, ki je 

bil objavljen s sklepom o javni razgrnitvi 

osnutka lokacijskega nač r t a za odsek avtoces

te Blagovica-Sentjakoh in o javni razgrnitvi 

predloga sprememb in dopolnitev prostorskih 

planov občin Domžale , Lukovica in M o r a v č e , 

dne 16.3.1995. 

Glasi se takole: "Ces tn inska postaja v 

Kompo l j ah je n a č r t o v a n a tako, da bodo 

v o z n i k i , k i bodo potova l i v smeri proti 

Ljubljani in se vkl jučeval i na avtocesto na 

pr ik l jučku L u k o v i c a , K r t i n a , Domža le a l i 

Dragomelj, avtocesto uporabljali b rezplačno. 

Prekinjene ceste i n poti bodo z nadvozi a l i 

podvozi speljane čez ali pod avtocesto tako, 

da bo o m o g o č e n dostop do vseh zemljišč." 

O tem, kako vidijo ta problem župan in neka

teri svetniki , s katerimi sem se pogovarjala za 

R o k o v n j a č a , so mnenja široka in so odsev 

več le tnega zavzemanja tako za brezp lačno 

cestnino kot tudi za enak položaj med ostali

mi obč inami v ljubljanskem okolišu. O b č a n i 

p r i čaku jemo izpolnitev obljub, ki so pomem

bne v primerjavi z vsem, kar nas bo od sedaj 

dalje ogrožalo. Pogovor s svetniki in županom 

je potekal tudi v zvezi z varnostjo šolskih poti, 

o č e m e r bom poročala v prihodnji številki 

Rokovn jača . 

Anastazi j Ž i v k o B ur 

ja , ž u p a n : "Po pred

h o d n i h dogovorih v 

zvezi s cestninsko po

stajo so bila vsa zago

tovila, da bo cestnin-

'ka postaja v K o m p o l 

jah odprtega tipa. Ra

zumem državo in D A R S , da potrebujeta 

denar za gradnjo avtocest. 

Ne razumem pa kr iv ičnega položaja naše 

o b č i n e do sosednjih obč in , mislim konkretno 

na o b č i n o Domžale , za katero p lačevan je ces

tnine ne bo veljalo. To me izredno moti , zato 

se bom zavzemal za enakopraven položaj v 

zvezi s p l ačevan j em cestnine." 

Stanislava Stopar -

poslanka v Državnem 

zboru RS: "Cestnina je 

drugi n a j p o m e m b n e j š i 

f i nančn i vir za avto

cestni program. S l o 

venski cestninski sis

tem, k i je kombinacija 

odprtega ( lokalni promet je brezplačen) in 

zaprtega (plači lo za prevoženo razdaljo) naj hi 

po sklepu D Z optimizirali tako, da bi b i l i 

dnevni uporabniki cestninskih cest enako

merno obremenjeni. Študija o cestninskem 

sistemu kaže tudi dodatno cestninsko postajo 

v Kompol jah in K t t i n i . Z dodatnimi postaja

mi v bližini č e l n i h cestninskih postaj hi 

zmanjšali obveze brez plačila cestnine. Za 

našo o b č i n o ho to prav gotovo pomeni lo 

večjo obremenitev magistralne ceste, saj se 

bojimo, da se hodo vozniki zaradi izogibanja 

p lačevanju cestnine vozi l i raje po "stari cesti". 

To ho pomenilo dodatne negativne vplive in 

obremenitve prometa skozi naselje, i s točasno 

pa n e p r a v i č e n položaj nas in naših o b č a n o v 

glede na sprejeto Uredbo. Pogovori med pred

stavniki O b č i n e Lukovica in D A R S - o m o tej 

problematiki akt ivno potekajo." 

Matej Kotnik: " B i l sem 

č l a n Komis i je za 

spremljanje in izgrad

njo avtoceste v prvem 

mandatu. Skupaj z os

talimi sem se zavzemal, 

da bi cestninsko posta

jo preselili onstran Tro

jan proti Vranskemu. Bor i l i smo se rudi za 

izvoz v Blagovic i , kar hi pozitivno delovalo na 

obstoj gostišča Konjšek na Trojanah. Zal smo 

bili neuspešn i ! Obljubljeno je bi lo, da bo 

Lukovica še zadnji priključek z ljubljanske 

strani, kjer se ne bo p lačeva lo cestnine. V 

primeru, da se bo cestnina uvedla v K r t i n i i n 

v L u k o v i c i , sem mnenja, da ho v e č i n a 

prometa potekala po stari magistralni cesti, 

kjer bo enako gost promet kot sedaj in ho zelo 

slabo za našo o b č i n o . O č i t n o gre za velik 

državni interes, kjer D A R S upoš teva zgolj 

svoje študije, To mi je b i lo jasno že tedaj, ko 

sem sodeloval v omenjeni komisij i . 

Franc Barl ič: " B i l sem član Komisi je za 

spremljanje in izgradnjo avtoceste na tem 

koridorju. V e m , da smo 

se takrat vsi zavzemali, 

da cestninske postaje v 

obč in i ne bi bilo. Prav 

tako smo se zavzemali 

za izvoz iz avtoceste do 

Trojan v prid gostišču 

Konjšek. N a vse to so 

predstavniki D A R S - a 

odgovori l i s š tudijo, da naše zahteve ne more

jo bi t i potrjene. To pa bo za našo o b č i n o zelo 

slabo. Zavrta bosta turizem in gospodarski 

razvoj. Predlagali smo konkre tno za kraj 

Lukovica , kjer naj hi b i l brezplačen vstop na 

avtocesto za vse o b č a n e . Tudi to žal n i b i lo 

potrjeno." 

Janez Hrovat: " Č e so 

nam obl jubl ja l i brez

p l a č n o cestnino, naj hi 

to veljalo. Zd i se m i , da 

so t i h i , enostranski 

dogovori zelo nepo

š teni . Sem mnenja, da 

moramo hit i vztrajni. V 

zadnjih š t i r ih deset

letjih smo bi l i prizadeti iz razl ičnih vidikov, 

naj omenim poleg onesnaženos t i , hrupa in 

celotne infrastrukture po dol in i tudi one

m o g o č e n o gradnjo v 1,5 km avtocestnem 

pasu. Po tej plati smo bi l i m o č n o zavrti. Res 

je, da smo z avtocesto nekaj tudi pr idobi l i , 

vendar bolj v prid avtocesti kot nam 

o b č a n o m . Č e bomo enotni in dovolj vztrajni, 

pa lahko r e š i m o n a š o do l ino pred vse 

gostejšim prometom na obstoječi magistralni 

cesti in v L u k o v i c i , v kol ikor se bo promet 

zaradi izogibanja p lačevanju cestnine v tem 

kraju izrazito povečeva l . " 

Kamilo D o m i t r o v i č : 

"Dobro se spomnim, da 

so nam obljubljali brez

p l a č n o cestnino, še več , 

obljubljali so tudi vrsto 

drugih ugodnosti , o 

č e m e r sta govorila Jože 

Novak in Jože Brodnik 

na enem od zače tn ih 

sestankov v zvezi z gradnjo avtoceste. Zelo me 

motijo t akšne in podobne prazne obljube in 

neizpolnjena dejanja naše vlade - več inskega 

sistema LDS in v tem primeru konkretno 

D A R S - a . 

Sem proti p lačevanju cestnine in v kol ikor ne 

bomo uspeli z našo zahtevo, me skrbi, da bo 

m o č n o obremenjena obstoječa magistralna 

cesta." 

A Marta Lami 



AKTUALNO Rokounjač 
Vaščani zahtevajo pojasnile 

Nadvoz v Kompoljah - neizpolnjena obljuba 
Z aradi nastalih zapletov z gradnjo nad

voza v Kompoljah so vaščani zahtevali 

pojasnilo O b č i n e Lukovica in D A R S -

a takoj, ko se je začelo zgodaj spomladi go

voriti, da z gradnjo nadvoza v Kompoljah ne 

bo n ič . V zvezi s to zahtevo je najprej 

ukrepala KS Krašnja. O b č i n s k a uprava 

Obč ine Lukovica je enajstega aprila sklicala 

sestanek vaščanov iz Kompolj in ostalih 

lastnikov zemljišč iz okol i šk ih vasi, ki imajo 

tudi gozdne površine v tem okolju. 

Vroča tema sestanka je prisotne zelo razburi

la, kajti prav ta dan je K S Krašnja prejela 

negativen odgovor od D A R S - a , da ne name

ravajo v Kompol jah zgraditi nadvoza preko 

avtoceste, čeprav je b i l prvotno sprejet v 

U r e d b i o izgradnji avtoceste na odseku 

Blagovica - Š e n t j a k o b . Razloge o uk in i tv i 

izgradnje D A R S preprosto utemeljuje z 

racionalizacijo sredstev, ne da bi upoš teval i 

zakonito Uredbo in pogodbe s posameznimi 

lastniki zemljišč v Kompol jah , kjer je navede

no, da ti prodajo zemljo pod pogojem, da bo v 

vasi možen prehod do kmetijskih in gozdnih 

zemljišč na drugi strani avtoceste. Vas je že ta

ko prizadeta s cestninsko postajo, posamezne 

kmetije pa dobesedno razdvojene in kot take 

postavljene pod velik vprašaj . Sestanek je 

vodi l župan o b č i n e , iz obč inske uptave pa je 

b i l prisoten tudi Tomaž Cerar, predsednik 

Komisije za spremljanje in gradnjo avtoceste, 

Janez M i k l a v c , ptedsednik K S Ktašnja , Franc 

Novak in predsednik K S Lukovica , Stanislav 

Smerkolj in kar š tevi lni d o m a č i n i . 

U v o d n o besedo je prevzel Anastazij Burja, 

župan naše o b č i n e , k i je osvetlil razloge za 

sprejetje avtocestnega koridorja po Č r n e m 

grabnu. V s i v naši obč in i smo imeli možnos t 

izraziti svoje želje pri oblikovanju osnutka za 

izgradnjo avtoceste, vendat vseh pri D A R S - u 

niso upoš teva l i , je povedal župan. O b č i n a 

L u k o v i c a je tudi ustanovila K o m i s i j o za 

spremljanje avtoceste že v prvem mandatu 

svojega delovanja. N j e n predsednik Janez 

M i k l a v c se je trudil , da so bile želje o b č a n o v 

v č im večji meri tudi u p o š t e v a n e . Avtocesta 

je prinesla ve l iko novosti , k i so ugodne za 

našo o b č i n o , je v nadaljevanju tudi poudaril . 

Seveda se je bi lo potrebno za vsako prido

bitev bori t i , se pogovarjati s predstavniki 

D A R S - a , k i žal nimajo o b č u t k a za naše oko l 

je, čeprav so vanj posegli z avtocesto. Tako se 

je v le tošn jem letu v februarju začelo šušljati , 

da v Kompol jah ne bo nadvoza. O b č i n a je 

takoj ukrepala in po p r i p o r o č i l u ž u p a n a 

Člani Komisije za spremljanje in izgradnjo avtoceste in inž.enir Aljoša Brus na gradbišču cestninske 

postaje v Kompoljah. 

poslala pismo naši poslanki Stanki Stopar, naj 

posreduje, da se nadvoz zgradi, kot je bi lo 

sprva n a č r t o v a n o . Stoparjeva je takoj sklicala 

sestanek v Š e n t v i d u , kjer je b i l prisoten pred

stavnik D A R S - a iz C i l j a . Povedal je prisot

n im , da nadvoza v Kompol jah ne bo, češ , da 

so se on i že tako odloči l i . Ob tem je župan 

pomisl i l tudi na kakšno drugo ugodnost, ki hi 

jo lahko izkoristil i v kraju i n bi bi la lahko 

dobra rešitev proti temu problemu. Tomaž 

Cerar iz obč inske uprave je raziskal alternati

vo o ureditvi poti iz Kompol j do Trnjave ter v 

Zabukovje, ki hi bila lahko nadomestna in 

cenejša varianta, seveda pa mnogo daljša in 

zato za va ščane Kompolj manj ugodna. Pot za 

Zabukovje pa je zasebna in tudi v celot i pote

ka po zasebnih zemljiščih. Oglasi l se je tudi 

Janez M i k l a v c , k i je bi l mnenja, da bo dejan

sko težko doseči izgradnjo nadvoza glede na 

dosedanjo situacijo, zato je prisotnim bolj 

n a t a n č n o obrazložil možnos t , ki jo od D A R S -

a lahko pridobimo. M e n i l je, da je vztrajanje 

pri nadvozu vprašl j ivo. N i pa bil njegov 

namen in namen obč inske uprave v celoti 

prepr ičat i prisotne, še zlasti vaščane Kompol j , 

naj se zadovoljijo z alternativno varianto. 

Nasprotno, župan je podptl n j ihovo pravico, 

da vztrajajo pri izgradnji nadvoza kot edini 

možn i reš i tv i , o b č i n s k a uprava pa ho za 

dosego cilja storila prav vse. N a t o je bila 

odprta razprava vseh prisotnih. 

A l t e r n a t i v n i var iant i o uredi tvi poti za 

Zabukovje, kjer naj h i "radodarni" D A R S 

pokri l nastale stroške, sta takoj zatem naspro

tovala g. G o s t i n č a r , eden od las tn ikov 

zemljišča poti v Zabukovje, in g. Jeras, k i je to 

pot pred desetletji izgradil za lastne potrebe in 

na lastne s t roške. Pridružila sta se mnenju, da 

vaščani Kompol j vztrajajo pri nadvozu, ki ga 

je o d l o č n o povedal najstarejši vaščan Maks 

Š t ruke l j . Pri tem pa ga je podprl njegov sin 

Maks ml . , ki je tudi raziskal razloge o neiz-

gradnji nadvoza in resno apeliral na obč insko 

upravo, naj ho tema pogovora nadvoz, 

n ikako r pa ostale a l te tnat ivne variante. 

Zan imiv podatek, ki ga je Maks ml . povedal, 

je dejstvo, da hi Kompol j čan i po novem do 

svojih kmetijskih zemljišč v Zahukovju preko 

Trnjave potrebovali v eno smer slabih deset 

k m , namesto dveh km preko nadvoza v 

Kompol jah po obstoječi javni poti iz Kompol j 

do Zabukovja. Odločno je poudaril , da je 

potrebno vztrajati pti nadvozu v Kompol jah , 

če tud i se bo potrebno boriti na višjih instanc

ah. Pri tem so ga podprli rudi ostali, med 

drugimi tudi predsednik K S Krašnja, kjer je 

bila podana pred časom vloga o obravnavan

ju tega problema. K S Krašnja je zadevo posre

dovala tudi D A R S - u in prav na dan rega ses

tanka prejela negativen odgovor, da se nad

voz v vasi Kompolje ne bo izgradil zaradi 

racionalizacije nadaljnje gradnje. Razočaran

je va ščanov je bilo vel iko, saj gre za obstoj 

vasi, za edino ugodnost, k i hi jo sploh še imel i . 

Zelja o izgradnji nadvoza je torej izrazita in v 

nadaljevanju bodo v a š č a n i K o m p o l j in 

obč inska uprava poskušali storiti vse, da se bo 

cil j realiziral. P rv i korak o b č i n e ho zato 

usmerjen v dosego cilja z vsemi možn imi 

postopki, tudi pravnimi . Vaščani Kompol j i n 

vsi prizadeti torej upajo, da se bo reši tev 

pokazala v takšni luči , kot je bi la prvotno 

zamišl jena, sicer pa bo to problem, k i ga bo 

potrebno izpostaviti tudi v drugih, odmev« 

nejših medij ih. 

tb Mar ta \jxvrič 



Rokounjač 
Domoljubi v čast trobojnlcl 
N a Spodnj i S l i v n i pr i g e o m e t r i č n e m 

središču Slovenije je bilo 7. aprila slav

nostno izobešanje slovenske zastave in 

s r e č a n j e domoljubov. Letos že p e t i č 

zapored prireja s lavnostno izobešanje 

slovenske zastave d r u š t v o "Hera ld ica 

Slovenica" . Pred 154 leti je prvič zaplapo-

lala slovenska trohojnica, kot so jo takrat 

imenoval i prijatelji Lovra Tomana, k i jo 

je izobesil v gostilni pri Zlat i zvezdi v 

Ljubljani . 7. aprila vsako leto si d ruš tvo 

Heraldica Slovenica prizadeva, da bi ta 

dan postal dan slovenske zastave in vseh 

državnih simbolov. 

Po razvrstitvi vseli zastav in praporov, med 

katerimi je ponosno že če t r t o leto zapored 

tudi zastava o b č i n e Lukovica , je izbrane 

najprej pozdravil l i t i j ski župan M i r k o 

Kaplja in poudaril , kako zadovoljen je, da 

lahko o b č i n a L i t i j a gosti tako lepo 

s r ečan j e , k i p lemeni t i vse S lovence . 

Predlagal je tudi, da bi spomenik rodo

ljubu stal v g e o m e t r i č n e m središču S lo 

venije, za kar se zavzemajo veterani vojne 

za Sloveni jo . Veteranskih praporov Z V V S 

je bi lo letos kar osemnajst, med nj imi tudi 

t ret j ič zapored 0 0 Z V V S Domžale s pra

pori sekcij Mengeš , Trzin in Lukov ica . 

Novost na le tošnjem srečanju so bi l i gasil

ski prapori, ki so se udeležili v dveh deseti

nah. Najstarejša udeleženca srečanj pa sta 

Orkester slovenske policije in dvanajsti 

Ga rdn i bataljon Slovenske vojske, ki je 

spremljal slovensko zastavo, katero so 

slovenski vojaki slavnostno izobesili, ko je 

igral slovensko h imno polici jski orkester. 

Igralec in pesnik Tone Kuntner je nato z 

recitalom svojih rodoljubnih pesmi nav

dušil vse navzoče . 

Letošnji slavnostni govornik je bi l Toma! 

Pavšič podpredsednik Svetovnega sloven

skega kongresa. V govoru se je dotaknil 

tem, ki j ih sedanja oblast negira, kar pa 

j im jemlje kredihilnost kot predstavnikom 

ljudstva. Izrazil je tudi željo, da naj se 

d e m o k r a t i č n a oblast zavzame za ustavitev 

nač r tnega nezaupanja medijev v l a s t n o 
državo. 

Predsednik druš tva Slovenica Heraldica 

Se je v svojem govoru zahvalil vsem, k i so 

podprli projekt srečanja . Jože Lajevcc je v 

imenu Heraldica Slovenica podelil priz

nanje, katerega je v imenu litijske o b č i n e 

prejel župan M i r k o Kaplja saj lit i jska 

obč ina že od samega začetka podpira to 

prireditev. 

46 Danilo Kastclic 
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ČAS PRAZNIKOV 

Zapisal i so 

Živel prvi maj! 
M nogi so že pozabili, kako so 

praznovali prvi maj še pred nekaj 

leti. Počas i nam spomin seže na 

praznovanja, ko smo z vsemi častmi odpirali 

nove proizvodne obrate, tovarne. Danes 

tega ni več . Praznovanja so vsako leto bolj 

skromna, saj je sindikalna denarnica čedalje 

bolj suha. Tudi mladim se "fijakanje" z 

odvitimi i zpušn imi cevmi ne zdi v e č 

zabavno, saj je zjutraj prav prijetno malce 

poležati. 

Tradicijo pa ohranjajo še godbeniki, k i na dan 

pred prvim majem od njihove ustanovitve 

prirejajo krajše koncerte po naši o b č i n i . 

Z a č n e j o na najviš j i točk i v o b č i n i na 

Trojanah, sledijo si Rlagovica , Krašn ja , 

Lukovica , Zlato polje, Rafolče, V idem in na 

koncu še Prevoje, kjer zaigrajo tudi kakšno 

vižo več, saj je tam doma največ godbenikov. 

Razl ični sprejemi pa j ih ne odvrnejo od 

nastopanja, tako je razočaranje oh maloš tev i l 

nem obč ins tvu v L u k o v i c i popravila vel ika 

množica na V i d m u , kjer koncert godbe spre

menijo kar v vaško veselico v malem. Se 

nekje ohranjajo tradicijo - v Praprečah mlado 

m staro sodeluje pri postavitvi mlaja in to že 

nekaj let uspešno. Ena, dva, tri in oh pomoči 

tehnike je mlaj stal i n tudi naslednje leto ho 

verjetno tako. 

Po hr ib ih so zagoreli kresovi, zaslišala se je 

pesem. Nekje se še znajo poveseliti, znajo 

praznovati, vendar jutri bo za mnoge nov 

delovni dan. N o v o d o b n i gospodarji ne poz

najo nobenega praznika, le denar. Denar je, 

žal, še vedno sveta vladar. 

(b djd 

Pozdrav prazniku dela 
Spodobi se in p r a v i č n o je , tako nas uči 

krščanska vera, tako naj hi bilo prav tudi v 

vsakdanjem življenju in tako je tudi prav, da 

so na tak n a č i n počast i l i letošnji prvi maj v 

Blagovici . Krajevna skupnost, Prostovoljno 

gasilsko druš tvo , Planinsko druš tvo in A k t i v 

podeželskih žena so letos skupno otganizirali 

oziroma povabil i p ihalno godbo iz Lukovice , 

da je odigrala kar nekaj lepih skladb v 

počas t i tev praznika dela. 

O b lepih in ubranih zvokih lukoviške godbe 

je na igrišču v Blagovic i oh zgodnji popoldan

ski uri zadnjega apr i la uživala kar lepa 

skupina ljudi z ot roki . Verjamem, da bi j i h 
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Godna iz Lukovice. 

bi lo še več , če bi bila ura malo bolj primerna 

in bi ne bi l za marsikoga še delovni dan. Toda 

začetek je b i l dober. Pa niso uživala samo 

ušesa, tudi pogled na prelepe uniforme god

cev je bi l čudov i t . Lepo je, da se je pihalna 

godba odzvala vab i lu organizatorjev in 

predsednik P G D Blagovica M i l a n Flor jančič 

se j im je zahvalil tet j ih povabil zopet nasled

nje leto. G o d b i se je mudi lo naprej v druge 

krajevne skupnosti, da pa ne bi odšli lačni in 

žejni, so poskrbele žene iz A P Ž Blagovica -

Trojane. 

Č a s neusmiljeno beži in se spreminja, spre

minja se tudi odnos do delovnega č loveka , v 

spominu pa ostajajo takšni drobni, čudovi t i 

trenutki. 

»*> Milena Bradač 

Prvi maj ni več praznik, kot je bil 
včasih 
Prvi maj n i več praznik kot je b i l včas ih . 

Vendar nekateri še vedno vztrajamo in svoj 

praznik obe lež imo z izletom na ljubljanski 

Rožnik ali na kak drug hrib. 

N a Rožniku se s r ečamo s prijatelji in znanci, 

se pozdravimo, poklepetamo, popijemo ta 

"zelenega" in se z rdeč im nageljnom v gumb-

nic i odpravimo domov z zavestjo, da naša 

preteklost ni povsem pozabljena. 

Sedanji čas marsikomu n i naklonjen. V e l i k o 

ljudi je ostalo brez redne zaposlitve. Nekaj j ih 

je na njihov račun obogatelo in tako ne eni 

ne drugi ne zmorejo sp roščeno praznovati. 

M o r a m priznati, da sem bila letos prijetno 

p re senečena , ko sem na C i c i j u zagledala mlaj 

in vrh njega je nad Krašnjo plapolala sloven

ska zastava. Kar ponosna sem bila, da so še 

ljudje, ki na naš delavski praznik niso poz

abil i . Tudi kres na Češn j i cah in na Korenu sta 

mi polepšala letošnje praznovanje. 

A Magda Kreft 



TURIZEM IN PODJETNIŠTVO R o k O U n j C l Č 

Vrtec v L u k o v i c i 

Gradbena dela se bližajo koncu 
G radnja našega za nekatere težko 

p r i č a k o v a n e g a in prepotrebnega 

vrtca se bliža h koncu. V notran

josti vrtca tako polagajo še zadnje metre 

keramike, opravljajo slikopleskarska dela in 

obloge stropov v mansardi ter strojne in 

elektro inštalacije. S primerno i z sušeno 

vlago bo možno polagati tudi parket in 

ostale talne obloge. Tudi zunanjost vrtca bo 

sedaj začela dobivati svojo k o n č n o podobo. 

Tako urejajo vodotoka Vrševnika in Tanika, 

teren za pešpot i oko l i vrtca in most kot 

povezavo med dvor i ščem in dostopno cesto. 

Pripravlja se že razpis za notranjo opremo, ki 

je potrebna za pridobitev uporabnega dovol 

jenja, ostala oprema pa bo n a r o č e n a , ko bo 

znano vodstvo vrtca. N a č r t u j e se, da bodo vsa 

dela k o n č a n a do konca julija 2002, saj je 

takrat predviden t e h n i č n i prevzem. Tako ho 

m o ž n o z vsemi pozi t ivnimi testi pridobit i 

uporabno dovoljenje v avgustu 2002. Vsa 

sredstva so v p ro računu zagotovljena in z 

d o k o n č a n j e m objekta je tega potrebno pre

dati osebju, k i bo tam zaposleno. Predvideno 

aktiviranje vrtca za o t roško varstvo je v sep

tembru 2002. T i k r a t bomo pridobi l i prvi 

objekt za predšolske Otroke v L u k o v i c i . 

N a 970 kvadra tn ih metr ih prostorov v 

prit l ičju bodo prostori za malčke , W C in 

umivalnice , terase, telovadnica, kuhinja in 

pisarne. V mansardi pa še pralnica, prostor za 

h i šna opravila in arhiv. Os ta l i prostori v 

mansardi bodo d o k o n č a n i v 4- gradbeni fazi 

in nj ihov namen še n i d o l o č e n . O t r o š k o 

igrišče je na južni strani, terase pa bodo 

pokrite s pergolo, kar naj bi zagotavljalo 

nekaj suhega svežega zraka tudi v dežju. N a 

o t r o š k e m igrišču velikosti 1600 kvadratnih 

metrov bodo v lakc i , peskovnik, gugalnice, 

drogovi, tune l . . . N a severni strani pa bo tudi 

1000 kvadratnih metrov vel iko dvor išče s 1 3 

parkirnimi mesti. Vrtec bo tako po oprem

ljenosti srednjega kakovostnega razreda. 

Letos bo urejeno tudi križišče na državni cesti 

z voznim pasom za zavijanje v levo, s č imer bo 

poskrbljeno tudi za več jo varnost prevoza 

otrok do vrtca. 

Sedaj pa nekaj podatkov, na katete verjetno 

že nestrpno čaka t e vsi starši ma l ih nade-

budnežev. Vr tec bo imel 5 oddelkov - 2 od

delka s po 14 otroki od 1. do 3. leta starosti, 2 

oddelka s po 24 otroki od 3. do 6. leta starosti 

in 1 oddelek s po 24 otroki za malo šolo. 

Zaposloval naj bi vzgojitelje, p o m o č n i k e 

vzgojiteljev, kuharja, h i šn ika , perico, čis t i lca 

in r a č u n o v o d s k o - a d m i n i s t r a t i v n e g a delavca. 

Zaradi majhnosti samega vrtca bodo dela 

lahko tudi deljena. Javni razpis pa je v prvi 

vrsti odvisen od same organizacije vrtca. Ta je 

lahko samostojen, kot enota šole a l i pa je 

podeljena koncesija drugemu zavodu. 

Za pripravo na vpis otrok je obč ina Lukovica 

izvedla predhodno anketo o interesu med 

starši po tenc ia ln ih "kandidatov-otrok". V 

anketo so zajeli otroke, rojene od 1.1.1996 do 

31.12.2001. Vseh je 378, po vrnjenih anke

tah pa je š tev i lo interesentov 130. Ce na 

hitro p r e r a č u n a m o kapaciteto in kandidate, 

v id imo, da je števi lo teh za 30 % večje. Na 

obč in i pravijo, da je panika nepotrebna, saj se 

po podatkih iz drugih krajev razlikuje interes 

na predhodnih anketah od dejanskega vpisa 

ravno za teh 30 %. Ve l iko ljudi je zainteresi

ranih za vrtec, vendar si, če imajo možnos t 

varstva doma, zaradi cene premislijo. O b č i n a 

sicer krije od 20 % do 90 % cene vrtca, višina 

pokrivanja pa je odvisna od dohodka na 

č lana družine , vendar je za nekatere tudi to 

preveč . Upajmo, da vrtec ne bo postal luksuz 

in pr ivi legi j p r e m o ž n e j š i h in da bodo 

kapacitete zadostne za vse ma lčke , katerih 

starši hodo potrebovali varstvo. 

Za konec naj poudarimo, da je po zagotovilu 

z o b č i n e dovolj ptostora in da hodo razpisi 

objavljeni, ko bo znano vodstvo vrtca, kar 

pomeni nekje v juliju 2002. 4S L . P. 

Foto: Gregor Zdovc 

6. srečanje Podjetniške regije 
V lukoviški gostilni Pri Bevcu je bi lo 5 . 

aprila s rečanje Podje tn i ške regije. Bodočo 

Podje tn i ško regijo zastopajo predstavniki 

iz o b č i n M o r a v č e , D o m ž a l e , M e n g e š , 

K a m n i k , T rz in , Vod ice in L u k o v i c a . 

N a m e n b o d o č e podje tn i ške regije je, da 

predstavi t u r i s t i č n e znameni tost i ter 

rekreacijske in gostinske ponudbe iz 

omenjenih obč in . 

Š e s t o s r ečan je , k i ga je vod i l Franci 

Bernot, je že v tej fazi priprav, da bodo 

o b č i n e pripravile svoje predloge logotipa -

grba in nato izbrale najboljšega za vse. 

Kasneje bodo izbrani logotip oziroma grb 

spravili v pravno formalni okvir statuta 

L T O ( lokalna t u r i s t i čna organizacija), 

katerega bodo sprejeli občinski sveti obč in 

Podjetne regije. 

Vel ik izziv za kolesarje so b o d o č e kole

sarske pori, k i so j ih predstavili pred 

stavniki iz obč in Komenda , Domžal i n 

L u k o v i c e . Naj o m e n i m , da so imele 

nekatere o b č i n e že pripravljene predloge, 

ostali pa jih bodo še pr ipravi l i . Za poveza

vo vseh poti skupaj v grafični obl ik i pa bo 

poskrbelo podjetje O i K O S d.o.o. iz Vi ra . 

Predstavniki obč in Podje tn iške regije se še 

niso dokončno opredelil i o predlogih za 

gostinski objekt ali kmečk i turizem, k i bi 

sodeloval na tekmovanju o urejenosti kra

jev. V e l i k o časa so nameni l i pogovoru o 

izobraževanju loka ln ih tu r i s t i čn ih vod

nikov. Loka ln i tur is t ični vodnik i hi morali 

imeti naslednja znanja: znanje vsaj enega 

tujega jezika, dobro poznavanji' zgodo

vine, geografije, umetnostne zgodovine i n 

etnologije. O b č i n e se b o d o morale dogo

vori t i o višini subvencije šolanja loka ln ih 

tu r i s t i čn ih vodnikov. V obč insk ih glasilih 

pa bodo tako v jesenskih mesecih objavili 

razpise za lokalne tur i s t ične vodnike. 

V obč in i Lukovica so prejeli ponudbo 

podjetja l .ogina za infomat. Predlog 

G O K T - a o b č i n e Lukovica je, da se Pod

je tn iška regija odloči o nakupu, oh tem pa 

so predlagali lokacijo počival išče na A C v 

L u k o v i c i , kjer bosta stala bencinska 

servisa in gostinski objekti. Več ina obč in 

Podje tn iške regije se je strinjala, da je 

potrebno postaviti infomate, zraven pa je 

potrebno povabit i k sofinanciranju in 

oglaševanju vse zainteresirane tu r i s t i čne 

gostinske ponudbe regije. Naslednji gos

titelj srečanja bo obč ina M o r a v č e . Sre

čanje se je zaključilo s pogovori ob dobri 

ponudbi d o m a č e gostilne. 

A I hinilo Kaalelic 



Rokounjač TURIZEM IN PODJETNIŠTVO 

Otvor i t ev čehclarne na Brdu pri L u k o v i c i 

Vse za ljubitelje slastnega medu 
D ober mesec pred odprtjem čebe

larskega centra Slovenije je v petek, 

19. apri la , že odprla svoja vrata 

" č e b e l a m a " na B r d u pri L u k o v i c i . Trgovina 

s čebel j imi p rodukt i in p r i p o m o č k i za č e b e 

larje p r inaša v n a š kraj tudi novo delovno 

mesto. V razstavno prodajnem salonu vam 

bo pri izbir i pomagala kmeti jska i n ž e n i r k a 

Mojca Smerkolj - Vo tek . 

Poleg repromateriala in embalaže za čebelar je 

bodo kupci lahko izbirali tudi meti mnogimi 

drobnimi dari l i . Direktor Pušnik je po uvod

nem pozdravu š tev i lne goste povabil na ogled 

prodajnega salona in ostalih prostorov v 

čebelarskem centru, kjer potekajo še nekatera 

zakl jučna dela. 

Napovedal je odprtje celotnega čebelarskega 

centra 26. maja letos. Čebelarji pr ičakujejo , 

da se ho tu na Brdu zbralo staro in mlado od 

blizu in da leč . 

*3> in joto: Zinka Meden Trgovina je bogato založena. 

ODPRTJE ČEBELARSKEGA C E N T R A SLOVENIJE 

U p r a v n i odbor Čebe l a r ske zveze Slovenije vabi , čebelar je in ljubitelje čebel in narave, da 

se udeležijo slovesnega odprtja čebelarskega centra Slovenije. Slovesnost bo v nedeljo, 26 . 

maja 2002 , v čebe la rskem centru Slovenije, Brdo pri L u k o v i c i 8, Brdo pri Lukov ic i . 

Program slovesnosti : ob I 1.00 - Zbiranje ude ležencev pri čebe larskem centru Slovenije ter 

ogled trgovskega in gostinskega dela čebelarskega centra (do 15.00); ob 12.00 - Zbor pra

porščakov in kosilo za ude ležence (za kosila so potrebna poprejšnja na roč i l a ) ; ob 13.00 -

Začetek kulturnega programa; ob 15.00 - Začetek slovesnega odprtja čebelarskega centra 

Slovenije: - pozdravni nagovor župana O b č i n e Lukovica Anastazija Z ivka Burje; - slavnost

ni govor predsednika C Z S Lojzeta Petetleta; - slavnostni nagovor ministra za kmetijstvo 

mag. Franca Buta ter slovesno odprtje čebelarskega centra Slovenije. 

Posvetitev čebelarskega centra Slovenije, kapelice sv. Ambroža in drugih poslopij v okviru 

C C S bo opravi l nadškof in slovenski metropolit dr. Franc Rode. 

Po zaključku odprtja bo d ružabno srečanje . Vl judno vabljeni 

Lojze Peterle, predsednik Čebelarske zveze Slovenije 

XXV. DRŽAVNO SREČANJE IN TEKMOVANJE MLADIH ČEBELAR
JEV BO N A OŠ JANKA KERSNIKA N A BRDU PRI LUKOVICI 

Državno srečanje in tekmovanje mladih čebelar jev bo v soboto, 8. junija 2002, na O Š Janka 

Kersnika na Brdu pri L u k o v i c i . Tekmovalne ekipe naj bi na prizorišče tekmovanja prispele 

tlo 9. ure. N a t a n č e n razpored tekmovanja bodo vse prijavljene ekipe dobile po pošti . 

Ekipe se morajo pisno prijaviti na sedežu Čebe la r ske zveze Slovenije, Brdo pri Lukov ic i 8, 

1225 Lukovica in sicer na obrazcu, k i ga dobite na spletni strani Č Z S www.cebelarska-zveza-

slo.si. 

Tekmovanje ho izvedeno na podlagi Pravi lnika o d ržavnem srečanju in tekmovanju mladih 

čebelar jev (objavljen je bil v reviji Slovenski čebelar , št. 4, 1998). 

Za nižjo in srednjo skupino bodo vprašanja sestavljena na podlagi delovnega zvezka čebela 

se predstavi, za višjo skupino pa tudi na podlagi knjige O d čebe le do metlu. 

Jubilejno X X V . s rečanje i n tekmovanje mladih čebelar jev bo potekalo v neposredni bližini 

čehelarskega centra na Brdu pri Lukov ic i in delno tudi v njegovih prostorih. Za razliko od 

dosedanjih tekmovanj tokrat sodeluje Čebe la r ska zveza Slovenije, ker je tekmovanje 

namenjeno tudi ptevetjanju organizacijskih sposobnosti vseh slovenskih čebelarjev pred 

bližnjim svetovnim kongresom A P I M O N D I E leta 2003 v Ljubljani , k i ga Čebe la r ska zveza 

Slovenije organizira skupaj s Cankar jev im domom. Ude leženc i tekmovanja in obiskovalci si 

bodo lahko ogledali tudi nov i čebelarski center, saj bo do takrat že odprt. 

Pr ičakujemo prijave preko sto dvoč lansk ih ekip iz osnovnih in srednjih šol iz vse Slovenije, 

skupaj z mentorji in tekmovalci , oko l i št ir isto ude ležencev tekmovanja. 

S o č a s n o razpisujemo tudi na teča j za izvedbo X X V I . tekmovanja mladih čebelar jev leta 

2003. Prijave za izvedbo tekmovanja pošlj i te na čebelarsko zvezo Slovenije. 

Čebelarski zveza Slovenije 

Moravski upokojenci kolesarji 
obiskali Gradišče 
D U M o r a v č e (kolesarska sekcija) vsako 

leto organizira več kolesarskih izletov tudi 

na o b m o č j e o b č i n e Lukovica , kjer sodelu

jejo z lukoviškimi upokojenci. 

Prav zaradi tega te kraje vsako leto radi 

obiskujemo. K o t sosednja o b č i n a in 

D r u š t v o upokojencev smo med seboj 

povezani v dobro vseh o b č a n o v . N a š e 

prvt) kolesarjenje letos je bi lo 15. marca z 

namenom, da o b i š č e m o zanimive tu

ristične kraje v obč in i Lukovica . To nam 

je tudi uspelo, vendar z malo udeležbo 

kolesarjev. Pa kljub temu smo vztrajali. Ta 

dan je bi l s o n č e n in tudi zanimiv za kole

sarje iz M o r a v č , k i so obiskali Spodnje 

Koseze, Spodnje P r a p t e č e , G r a d i š č e , 

Preserje in Imcnjc. Imeli smo kaj videti v 

teh krajih - prijazne prebivalce in čiste 

vasi. Vas Grad i šče je spoznavna po tu

r is t i čnem druš tvu, k i uspešno deluje 10 

let. Vsako leto pripravijo različne prire

ditve, ki so dobro obiskane. N a vrhu 

Grad iškega hriba stoji že od da leč vidna 

poznogotska cerkev sv. Marjete, k i je bila 

zgrajena v začetku 16. stoletja, s pokopa

liščem in s čudovitim razgledom na Po

savsko hribovje, Ljubljansko kot l ino vse 

do Juli jcev, Karavank in K a m n i š k o -

Savinjskih A l p . Lep je tudi razgled na ure

jeno "umetno jezero", ki ga gradijo V dol i 

n i pod vasjo. 

Moravsk im upokojencem kolesarjem so 

ostali lepi spomini na obiskane kraje, v 

katere, pravijo, da se hodo še vračal i . 

Naj omenimo, da se moravski upokojen« i 

vsako leto udeležujejo tudi Lukovega in 

Peregrinovega sejma v L u k o v i c i . 

Moravski kolesarji - upokojenci hodo še 

naprej radi kolesarili po prelepi lukoviški 

občii Jože Novak 

http://www.cebelarska-zveza-
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Sve tovn i dan Zemlje i n čist ih voda 

Varujmo naravo, tudi mi smo del nje 
V soboto, 20. aprila, dopoldne nas je 

bila polna Lukovica. Predstavniki 

zelene bratovščine - lovske družine 

Lukovica so se pogovarjali o č i s to drugač

nem plenu kot ponavadi. Dogovarjali so se s 

komunalnim obratom, kje bodo nabrano 

lahko naložili in odpeljali. Druga večja sku

pina so novoustanovljeni ribiči, ki so kar na 

hitro včlanil i tudi mene. Obuti so v visoke 

škornje , da bodo laže bredli in pobrali vsako 

"ribo", ki ne sodi v vodo. "Zakaj ni rib v 

"rjavem bajerju"? se sprašuje prisotni ribič. 

"Caplja jo je pobrala, videl sem jo", odgo

varja drugi. Toda tudi čaplja ima svoje pra

vice, si mislim. Po skupnem fotografiranju 

se razdelijo v skupine in odidejo. 

Sam jo mahnem čez Brdo in v i d i m , kako 

Prepih deluje po r o k o v n j a š k e m gozdičku. T i 

V Šentvidu okolje že leto dni krasi napol porušen 

objekt in odpad za smeti. ¥oto: Danilo Kastelic 

mladinc i , kar 16 j i h je b i lo , ne nabirajo gob, 

ampak vso drugo lumparijo, k i se je nabrala 

čez zimo. 

Čebe la r sk i dom ne sodi v ta č l anek , mimo pa 

tudi ne morem. V e l i k o de lovnih akcij č e b e 

larjev je bilo potrebnih, da je zraslo to, kar 

imamo sedaj in misl im, da prihaja čas, ko se 

bodo lahko oddahni l i . Tudi ob prevojskih 

bajerjih je živo. Toda tukaj poteka d rugačna 

akcija. R D Bistrica ima tekmo v ulovu rib. 

Ž i v a h n o je tudi v krošnjah vrh nad n j imi , kjer 

hit i jo nabirat pridne čebe l ice . Krapi v vodi so 

še bolj lenobni , držijo se v jatah i n j im n i kaj 

dosti mar za koruzo na t rnk ih . Nekaj so ven

darle ujeli, ob koncu so naš te l i 16 kosov, 

najtežji je b i l Sahin in , ki je tehtal 2,35 kg. 

S p o š t o v a n i ribiči R D Bistrica, morda bi v 

naš ih bajerjih ujeli kaj več , če bi zanje bolje 

skrbeli! Nenazadnje moram omeni t i še čist i l

no akcijo T D Grad i šče , k i je potekala že na 

cvetno soboto, organizator pa je b i l n a š 

predsednik. Najbolj zagnani so očistil i igti.Šče 

in o k o l i c o brunarice. M l a d i n a se je z 

v r ečkami razkropila po o k o l i c i . Najmlajš i pa 

so pobirali pod cerkvijo v spremstvu sosede. 

N a b r a l i so t o l i ko , da j i m je zmanjkalo 

embalaže . Ostal i smo čistili okrog domov in 

kmetij , kjer tudi n i vselej tako, kot mora b i t i . 

Letošnja č is t i lna akcija je pri kraju. Naj mi 

oprostijo ostali, k i so se tudi trudili in j i h 

nisem omeni l . Č u t i t i je, da osveščenos t raste 

in upam, da bomo imeli v prihodnje manj 

dela. 
46 Marko Cerar 

Društvo Ajda 
Naše d ruš tvo za b io loško - d i n a m i č n o (B-

D) gospodarjenje domžalsko - kamniškega 

o b m o č j a A J D A Domžale s sedežem v 

Podrečju 10 ima osnovno usmeritev: 

obdelava zemlje po B - D metodi; pridelava 

in uporaba zdravih pridelkov; ohranjanje 

trajne plodnosti tal i n semen; eko loško 

ravnovesje tal. 

Ustanovl jeno je bi lo 12. 09. 2001 iz ma

t i čnega d t u š t v a A J D A Vrzdenec. Tre

nutno je iz našega območ ja 52 č lanov , od 

tega so štirje kmetje z znamko Demeter, k i 

je ostrejša od znamke Biodar, ki jo imajo 

ekološki kmetje. 

Pri b io loško - d i n a m i č n i metodi se ne 

uporablja nobenih k e m i č n i h sredstev in 

umetnih gnoji l , ampak le predelani kom

posti in škropiva preparatov B - D in čaji, 

k i j ih sami pripravljamo iz naravnih ses

tavin. Naša predavanja trenutno potekajo 

v Knjižnici Domžale in na kmetijah naš ih 

č l anov Demeter. Informacije dajemo na 

predavanjih ali na tel. 721-48-00. 

N a š ptogram v mesecu maju je: 

- 07. 05. 2002 ob 19. uri v Knjižnici 

Domžale predavanje ga. Perdih "Zaščita 

rastlin s čaji po B - D metodi". 

- 18. 05. 2002 ob 19. uri pri Ribiški koči 

oh bajerju v Radomljah "Terensko spoz

navanje, nabiranje in priprava (na l icu 

mesta v naravi) s amon ik l ih už i t n ih 

rastlin" z vodenjem Darija Cortese. 

46 Mif ia Ko.scc, u.dl., Cesta Kadomelj.ske 

čete 39, 1235 Radomlje (031 663 560) 

Č l a n i Š p o r t n e g a društva Zlato Polje čistili svojo okol ico 

Čisto okolje naš ponos 
V eliko pozornost smo člani Športnega 

društva Zlato Polje v letošnji pomla

di namenili č i ščenju okolice, v kateri 

ž iv imo, saj smo prav v mesecu, ki je za 

nami, beležili dan Zemlje ter dan zdravja, 

kar nas je še posebej vodilo k vestnemu in 

še bolj o b s e ž n e m u delu. 

Organiziral i smo kar tri velike č is t i lne akcije, 

v katere smo vključil i staro in mlado. N a prvi 

se je trideset predšolsk ih in šo loobvezn ih 

otrok lot i lo čiščenja okolice ob cesti grad 

Brdo, preko Zlatega Polja do križišča Pšaj-

novica . Nabra l i so kar zajetno k o l i č i n o v reč 

odpadkov, v ve l ik i več in i odvržen ih od neos-

veščen ih voznikov jeklenih konj ičkov. Sledi 

lo je organizirano čiščenje divjega odlagal išča 

v K S , predvsem v Brezovici , kjer smo iz 

odpadnega grabna čistili zavrženo nesnago. 

Nekaj dn i kasneje pa smo izvedli še tretjo 

akcijo č iščenja ter se lo t i l i brezna v K S 

Lukov ica na Rjavem ov inku pod Cepl jami . 

V e l i k o gomilo odpadkov smo spravili na vrh 

brezna le I p o m o č j o jeklenih vrvi na trak

torskem vi t lu . Zaradi velikega smradu smo 

delo opravljali z zašči tnimi maskami. 

Veseli smo b i l i , da nas je na tej čist i lni akciji 

obiskal predstavnik obč inske uprave Tomaž 

Cerar tet se tako tudi sam lahko prepr iča l , 

kako t ežavno je bilo čiščenje iz preko osemde

set metrov globokega brezna, v katerem je 

sedaj kar za nekaj tovornjakov manj zdravju 

škodl j iv ih odpadkov. 

/ i Tone Habjanič 

V A B I L O ! 

Združenje eko lošk ih kmetov Zdravo živ

ljenje Lukov ica vabi na strokovno preda

vanje 

v če t r t ek , 6. junija, ob 20.00 uri 

v dvorani K I ) Janka Kersnika v Lukov ic i 

z naslovom 

- Možnos t i trženja eko loško pridelane 

hrane na domžalsko k a m n i š k e m o b m o č j u 

(Pavla Pirnat) 

- Zdravilnost brane in nevarnost gensko 

spremenjene hrane (Mi t ja Fajdiga) 

Vabljeni 

Tomaž Močnik u.d.i.a 

strokovni tajnik 



Rokopnjač ŠOLSTVO 

D a n odprt ih vrat v O Š Janka Kersnika Brdo 

Z gibanjem do zdravja 
V soboto, 13. aprila, smo v O Š Janka 

Kersnika izvedli dan odprtih vrat na 

temo " Z gibanjem do zdravja". 

U č e n c i so se pomerili v športnih igrah, za 

starše in u č e n c e pa smo pripravili še 12 

različnih dejavnosti. 

N a naši šoli smo se odloČili, da homo za pred

metno stopnjo (učenc i od 5 . do 8. razreda) 

izvedli dan odprt ih vrat na temo Z gibajem do 

zdravja. 

Namen dneva odprtih vrat je, da se šola pred

stavi z dejavnostmi, k i se v šoli izvajajo. Zato 

smo to soboto v šolo povabil i tudi starše, ki so 

lahko akt ivno sodelovali v razl ičnih dejav

nost ih, lahko pa so si dogajanje v šoli samo 

ogledali. Dan odprtih vrat je bil razdeljen na 

dva dela. En tlel so predstavljala medrazredna 

tekmovanja v špo r tn ih igrah, kjer so sodelo

vali vsi učenci posameznih razredov. Fantje 

5 . , 7 . in 8. razreda so se pomeril i v košarki , 

dekleta 7 . in 8. razretla v odbojki, deklice 

petih razredov pa v igri mati dvema ognjema. 

Scstošolei so se pomeril i v vlečenju vrvi . V 

drugem delu smo u č e n c e m in s t a r šem 

ponudili 1 2 različnih dejavnosti: ples, aero

biko, namizni tenis, metanje prostih metov, 

v lečenje v rv i , šah, tek za zdtavje, lokostrel

stvo, dve l i kovn i delavnici , hrain gym, pripra

vo osveži lnih napitkov, brskanje po interne-

tu. Vse te dejavnosti so bile dobro obiskane. 

V plesni delavnici so se dekleta poti vod

stvom Na ta še iz plesne šole M i k i pozihavale v 

ritmu sambe. 

Pri aerobiki so se m o č n o n a m u č i l e tako 

u č e n k e kot tudi njihove mame poti vodstvom 

Bogdana. M a t e m a t i č n a uči lnica je bila re

zervirana za šah. Tek za zdravje je zaradi 

slabega vremena odpadel , zato je Darja 

Kokalj - maratonka izvedla okroglo mizo na 

temo "Tek za zdravje". V l ikovn ih delavnicah 

so poslikavali svilene nitke in šale, risali na 

majice in izdelovali iz gline. Pri lokostrelstvu 

50 spoznali, kako se rokuje s špor tn im lokom. 

Starši , učenc i in učitelji so se pomeril i na 

hodniku razredne stopnje v namiznem tenisu. 

Ve l iko staršev in u č e n c e v se je pomerilo v 

metanju prostih metov, na koncu pa so ses

tav i l i dve m e š a n i ek ip i in odigral i še 

košarkarsko tekmo. S hodnika , kjer so v lek l i 

vrv, se je slišalo glasno navijanje in vel iko 

smeha. Pri pedagoginji so se osmošolke spoz

navale z možgansko telovadbo, ki jim bo v 

srednji šoli gotovo prišla prav. Nekaj deklic je 

skrbelo za dobro počut je obiskovalcev. Zjutraj 

so j im postregle s kavo, kasneje pa so pripra

vi le degustacijo m l e č n i h napitkov. Za lačne 

in žejne pa SO pripravile osvežilne napitke, 

čoko lad ice , hot dog... K o se je ura bližala 

poldnevu in naj bi se šolska vrata počasi 

zaprla, u č e n c i kar niso mogli domov. 

Osmošo lc i in sedmošolc i so se pomeril i še v 

košarki , šahisti SO igrali še meti seboj... 

Maja Skrlep 

Redna seja sveta staršev OŠ 
Janka Kersnika Brdo 
Predstavniki staršev otrok, ki obiskujejo O S 

Janka Kersnika Brdo in podružn ičn i šoli 

Krašnja in Blagovica, se dvakrat letno sre

č a m o rta seji sveta. Tu se seznanimo z delov

n i m n a č r t o m šole in z realizacijo le-tega. Pre

n a š a m o informacije staršev do vodstva šole, 

seznanjamo se z u č n i m uspehom, poskušamo 

pa tudi reševat i t ežave , k i nastanejo na 

relaciji učitelj - u č e n e c - starši. Zadnja seja 

sveta staršev je bi la 15. aprila na Brdu. 

Kar nekaj staršev opaža razlike meti učitelj i

cami istega predmeta in s tem težave u č e n c e v 

v srednji šoli. Ravnateljica po pregledu in 

pogovoru z uči tel j icami ni ugotovila napak. 

Res pa je, tla profesorji v srednjih šolah, pred

vsem gimnazijah, včasih preveč pr ičakujejo 

od osnovnošo lcev , večkra t pa so rudi p r ičako

vanja staršev prevelika. Kar nekaj je bi lo tudi 

pripomb in vprašanj v zvezi s prevozi otrok. 

Svet je soglasno sprejel predlog ravnateljice o 

pobudi sestanka s predstavniki o b č i n e , šole in 

prevozniki. 

Ravnatelj ica je predstavila rezultate poskus

nega zunanjega preverjanja znanja za 8. 

razred z ugotovitvijo, da dosegamo slovensko 

povpreč je . 

V nadaljevanju je namestnica predsednice 

šolskega sklatla podala poroči lo o dosedanjem 

delu in stanju sredstev, zbranih v ta namen. 

Starši smo dobi l i še nekaj dodatnih informa

cij in napotkov o pripravah na devetletno 

osnovno šolo, predvsem o prostorski stiski in 

reševanju tega problema ter o pripravi ses

tanka s starši otrok, ki bodo prvi prestopili v 

devetletno šolo. 

Kljub vsemu lahko ugotovimo, da je delo 

uči te l jev in učenje učencev celotne šole 

Janka Kersnika Brdo uspešno in zasluži naziv 

zdrava šole. 

Matjaž Markovšek, 

predsednik sveta staršev 

Dan odprtih vrat v OŠ Roje 
13. aprila smo obiskali šolo, k i je namen

jena otrokom s posebnimi potrebami, k i 

ne morejo slediti pouku v razredih s pri

lagojenim programom. Zato je večji del 

usposabljanja namenjen vzgoji, predvsem 

na I. stopnji, seveda pa se otroci tudi izo

bražujejo tolikt), ko l ikor kdo zmore. N a I. 

stopnjo pridejo o b i č a j n o iz razvojnega 

odtlelka in ostanejo takt) dolgo, da osvoji

jo potrebne vedenjske norme in postanejo 

čimbolj samostojni. Otroke je potrebno 

naučiti samostojnega oblačenja , obuvan-

ja, hranjenja, uporabe s t ranišča, umivanja 

rok, zob.. . Vsak otrok je posebnost zase i n 

vsakemu se morajo pr ib l iža t i njemu 

primerno. Napredek je počasen , zato je 

potrebno mnogo vztrajnega ponavljanja. 

Težko se nauč i jo pisanja in risanja, za 

nekatere je uspeh že to, da naredijo č r t o s 

pisalom. Zelo radi pa rišejo na računa ln ik 

s posebnim s v i n č n i k o m . 

Program vzgoje in izobraževanja zajema 

razvijanje samostojnosti, sp lošno pouče 

nost, gibalno in š p o r t n o vzgojo, glasbeno -

r i t m i č n o vzgojo, l ikovno in delovno vzgo

jo. Zelo vel iko hodijo na ekskurzije, tako 

da si vsako stvar ogledajo v naravi. 

O h pogovoru z logopedinjo me je zani

mala prihodnost devetletne osnovne šole 

in prizadevanja, tla hi šole s prilagojenim 

programom uk in i l i in da bi poučeva l i vse 

otroke skupaj. Pravi , da tej težnji ne 

nasprotuje in da hi bi lo celo dobro za nor

malno razvite otroke, k i bi tako spoznali 

d rugačnos t . Drugačni otroci pa bi b i l i 

lahko kaj hitro odrinjeni in pr ikrajšani , če 

se j im ne bi dodatno posvečal i . 

Seveda ima šola tudi popolno osemletko, 

kjer se učenc i učijo po prilagojenih pro

gramih in lahko tudi nadaljujejo šolanje . 

Na hodniku oh kavi s rečam ravnateljico, 

polno energije in načr tov . M e d drugim hi 

rada u č e n c e m nudi la tudi spodobno 

garderobo, k i jo imajo sedaj kar na stop

nicah. Zunaj šole bi rada uredila pokrit 

predprostor, ki bi bil zaščiten pred vsil j iv

c i , k i delajo škodo. Zanima me tudi, v 

kakšnem f i n a n č n e m stanju je šola. "Ne 

kako se izide," mi pove. V to šolo hodijo 

učenci iz več obč in , k i bolj ali manj redno 

plačujejo svoje obveznosti glede na š tevi lo 

n j ihovih otrok. Posebno je pohval i la našo 

o b č i n o in poudarila, da z župani lepo so

deluje. Nekaj denarja dobi šola tudi od 

donatorjev. 

Tako je torej O Š Roje tudi naša šola. 

46 Marko Cerar 
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27- m e d o b č i n s k o srečanje društev inva l idov 

Veseli obiska prijateljev iz Izole 
S rečanje d r u š t e v invalidov o b č i n 

Domžale , Mengeš , Moravče , Trzin in 

Lukovica v hali komunalnega centra 

v Domžalah si ne bomo zapomnili samo po 

tem, da je bila sobota ter da je padal sneg, 

ampak tudi po besedah, ki so jih izrekli 

slavnostni govorniki, recitacijah mladih iz 

OS Roje, plesu in pesmih. Z eno besedo: 

posijalo je sonce in ogrelo njihova srca. 

Besede govornikov predsednika m e d o b č i n 

skega d ruš tva inval idov Edvarda Završn ika , 

podžupana o b č i n e Domžale M i l a n a Pirmana, 

č l a n a upravnega odbora zveze d e l o v n i h 

inval idov in predsednika druš tva iz Kranja 

M i r k a Ga l ič iča pa niso bile namenjene samo 

ude ležencem srečanja , ampak rudi nam, da hi 

znali in mogli bolje prisluhniri problemom, s 

katerimi se srečujejo, in j ih s skupnimi m o č m i 

tudi reševati v zadovoljstvo nas vseh. Navzoči 

so se razveselili obiska prijateljev iz druš tva v 

Izoli, kjer mnogi izmed njih poleti nabirajo 

moč i . Kaj vse zmorejo, pa so dokazali tudi 

n a s t o p a j o č i , med kater imi je s petjem 

navduši la Saša Surla, k i bi se mirno kosala s 

kakšn im kvazi umetnikom z naše glasbene 

scene. Ocena za nastop mladih invalidov: 

o d l i č n o . 

Srečan je se je ob zvokih ansambla Vrhovec 

raztegnilo v pozno popoldne, pa saj je prav 

tako. S o d e č po nasmehih na vaših ustih, ste 

tisti dan bo leč ine in skrbi poslali na dopust. 

ASM 

'i • U / : " 

/ j Djd Mladi invalidi so pokazali, kaj znajo in zmorejo. 

Prvi maj - svetovni dan nekajenja! 
P redlagam razmišljanje o lepem, dobrem 

in zdravem načinu življenja v mesecu 

maju, ko bomo skupaj načrtovali živ

ljenje brez tobaka v zaprtih prostorih, še 

posebno tam, kjer živijo, se igrajo in učijo 

naši najdražji otroci. 

Uvod v etiko zasvojenosti 

1. Hipokra tovo nače lo dobrohotnosti , zaveza 

zaupnosti - zdravnik vedno h o č e dobro. 

2. Pa te rna l i s t ično nače lo , ljudje se morajo po

koravati - podrejati zdravniku in ubogati 

Uradne ure Medgeneracijskega 
društva Jesenski cvet 

Medgeneracijsko d ruš tvo Jesenski cvet, v 

okvi ru katerega delujejo skupine s č lan i 

razl ičnih generacij z željo po bolj kako

vostnem preživljanju starosti, obvešča , da 

imajo utadne ure vsak če t r t ek od 15. do 

16. ure v prostorih sejne sobe Cent ra za 

socialno delo Domžale , Kolodvorska 4 

(stara domžalska knj ižn ica) . 

Vab l j en i vs i , k i vas zanima delo 

Medgeneracijskega društva Jesenski cvet 

in še posebej tisti, k i bi želeli obiskovati 

t akšne skupine ter vsi , k i bi b i l i priprav

ljeni kot prostovoljci vodi t i novonastale 

skupine. 

Vse informacije dobite med uradnimi 

urami v Domža lah . 

njegova navodila; navedi uporabne primere. 

3. Današn je gledanje je od pa te rna l i s t i čnega 

diametralno nasprotje od "egalitarnega" kaj 

zdravnik lahko dovoljuje boln iku , k i ima že 

bolezen (naš te j vse oblike raka p l jučno 

bronhialne bolezni, pl jučni emfizem pre

hladne bolezni), pri kateri mora bolnik po

slušati zdravnika, če ne, mu mora zdravnik 

odkloniti nadaljevanje zdravljenja. To je v 

interesu pacienta, davkop lačeva lcev , p lač

n ikov prispevkov za zdravstveno zavaro

vanje in javnega zdravstva, oblasti. Zasvo

jencu, ki n o č e prenehati, zdravnik pomaga 

samo s sredstvi proti b o l e č i n a m . 

4. Ni i rnberška nače la - rasna higiena, druga 

svetovna vojna, koncentracijska taborišča . 

Ta proces je uzakonil: "Svobodno in zavest

no od loč i t ev - privoli tev kot predpogoj 

medicinske obravnave". Potrebno je po

staviti vprašanja spoš tovanja p rav ičnos t i , 

vprašanja ko l iko je javno zdravstvo v resni

ci javno. N i h č e , ki ima otroke, n i tak 

gospodar v hiši , da hi smel brez sramu zas

trupljati svoje otroke. <b Anton Dolenc 
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Studentski k luh Domžale 

Vabimo nove aktivne člane in podmladek 
P omladno čiščenje je v polnem teku, 

vsaj tako je videti ob vikendih na ulici 

in tudi povsod drugod. Enako se doga

ja tudi v š tudentskem klubu Kamnik in 

Domžale . Ne gre dobesedno za čiščenje ali 

č is tke , temveč za prevetritev interesov, že 

doseženega in želenega. 

In nato sledi nujno potreben zaključek: potre

bujemo nove aktivne č l a n e in podmladek. 

Taka je bila tema in zaključek zadnjih dveh 

sestankov ak t ivn ih kluhovcev. 

Pomembno dejstvo, ki do sedaj ni b i lo 

izpostavljeno, je tO, da ste seveda vsi dijaki in 

š tuden t i toplo in zelo vabljeni k aktivnemu 

sodelovanju. Kar ne pomeni zgolj tega, da 

pridete in se udeleži te vandranja ali kaj 

podobnega, t e m v e č da vpraša te ali še bolje 

pridete v klub in uprizorite naslednje: 

"Ziv jo , jaz sem pa Mojca (Dejan, M a r e . . . ) in 

lul rada obl ikujem gl ino (ful rad vozim 

gokard, itd rad postavljam vodne m l i n č k e . . . ) , 

pa me zanima, če je v klubu kaj interesa za to, 

da bi to počel i skupaj." A l i pa: (pogovor med 

kolegi): "E j , a veš, meni je ful fino obl ikovat i 

gl ino in ful rada hi, tla bi to še kdo počel z 

mano. A misliš, da bi na š t u d e n t s k e m klubu 

to koga zanimalo?" 

"Kaj pa vem, najbolje, da vprašaš, ampak kot 

vem, v klubu vedno kaj takega p o č n e j o . . . " 

Tako so nastali zelo zanimivi projekti. N a 

primer, nekdo je naredil tečaj za učitelja bor-

danja. Ker si je želel učiti druge, je prišel v 

klub, povedal kaj zna, ideje so padle na kup, 

zavrtelo se je nekaj telefonov, poslal kakšen 

faks in nato smo šli za štiri dni na Kope se učit 

bordat. Č l o v e k , k i je dal idejo, je imel osebno 

zadovoljstvo, ket mu je uspelo narediti krasne 

p o č i t n i c e za štiri dn i za 16 ljudi, pa še 

majčken honorar je dobi l . 

Naj lepše je to, tla smo v klubu že ljudje, k i se 

zavedamo vseh prednosti in lepot, ki nam jih 

nudi kluh in da bomo blazno veseli, če se bo 

še kdo pridružil, ker smo že siti drug drugega 

(šala) . Isti ljudje vemo, kako se izpelje kakšna 

stvar, smo pa že bolj kot ne brez idej. K l u h 

nam da sredstva, prostor in kombi , velikokrat 

pa še popotnico. K l u b je najboljši . M i smo 

navdušeni, bodi še t i . 

N i treba, da koga poznaš, k i bi že bil v klubu. 

Enostavno prideš in če te bo kdo č u d n o 

gledal, važno je, da imaš idejo, ker ho "ziher" 

iz te ideje nastal fan tas t ičen dan v klubu. Ket 

take zadeve znamo ceni t i . 

Torej, če povzamemo: karkol i , naj ho to 

slikanje na svilo, prepoznavanje listavcev, 

fotografija, tečaj naredi sam, piljenje frčotov, 

gojenje rož, enotetlensko pohajkovanje od 

ene cerkve do druge ali igranje slepih miši, 

pridi v kluh na Kolodvorsko v D o m ž a l a h in 

uspelo ho. Zasluge so tvoje, zadovoljstvo od 

vseh. Izkotisti k luh za svoj užitek. 

to Nina Strajhar 

Obisk v hiši eksperimentov 
D rugega aprila smo 2 . razredi O Š 

Janka Kersnika Brdo naravo

slovni dan prežive l i v H i š i 

eksperimentov v Ljubljani. 

Hiša eksperimentov je center, kjer so raz

stavljeni š tevi lni eksperimenti s področja 

znanosti in tehnike. Izdelani so tako, da se 

vsak obiskovalec uči resnic na lastni koži in 

principu: V ide l sem, naretlil sem in znam. 

Poudarek je na samostojnem raziskovanju 

in opravljanju poskusov. Vsak eksperiment 

ima zraven zanimivo in rahlo h u m o r i s t i č n o 

napisano navodilo, ki usmerja obiskovalca 

in ga seznani s potekom eksperimenta, ki se 

dogaja, kaj bo videl in na kaj naj bo 

pozoren. Navodila je z duhovitimi ilustraci

jami opremil Božo Kos, oče ustanovitelja 

Hiše eksperimentov dr. M i h e Kosa. 

Najprej smo si skupaj ogledali tako imeno 

vano dogodivščino z naslovom Z V O K O -

LOC3IJA. Pogovarjali smo se o potovanju in 

potiskanju zraka. Spoznali smo poskuse, k i 

j ih sl iš imo. 

Slišali smo petje v r t eče cev i , og lašanje 

kozarca, če ga podrgnemo z mokr im prstom, 

zvoke, če po kozarcih, k i so razl ično poln i z 

vodo, udarjamo s pal ič ico . Dobi l i smo navo

dila in Ideje za izvajanje poskusov doma. 

Po uvodni dogodivščini so učenke in učenci 

samostojno raziskovali in preizkušali posku

se v treh prostorih. Tako ni bilo težav s 

čakan jem v vrsti. Vrstni red in poskušanje 

posktisa so si izbrali sami. Vzdušje je bi lo 

tako zelo delavno, motivirano in obenem 

zelo sproščeno . Tako so se učili na lastni 

koži in taka šola je najbolj uč inkov i t a . 

In katerih poskusov smo se lotili? Delal i 

smo maksi milne m e h u r č k e , v katere bi se 

lahko oblekl i , s p o m o č j o ogledala lebdeli v 

zraku ali leteli kot Superman. Opazovali 

smo t e k o č i n o , k i p leše , poslušal i svoj 

odmev, se ogledovali s svojimi dvojn ik i v 

ogledalih, opazovali skakajoče žogice, ležali 

na fakirski postelji. Svojo pokrajino smo s 

p o m o č j o mivke in votle naredili v peskov-

niku in opazovali prave erozijske pojave, na 

zemljevidu s p o m o č j o slušalk poslušali slo

venska narečja , . . . 

To so vse ča rovni je , v ozadju katerih se skri

va znanost. In ko naravo, naravne pojave in 

tehniko osvojimo skozi lastne izkušnje, jo 

res doživimo. Tako lahko r ečemo , da je bi lo 

to zelo zan imivo , zabavno in p o u č n o 

doživetje. O t roc i so vse to tlelo in preiz

kušanje na lastni koži vzeli kot igro. Igra pa 

je pomembna in uč inkovi ta vzgojno-izo-

braževalna metoda. to Tina U štor 

A l i je v a š e kolo varno? 

Toplo vreme nas kar samo vabi, da se popel

jemo na izlet s kolesom. Seveda previdnost ni 

o d v e č po daljšem poč i tku . Ker nismo koles 

tako pogostt) uporabljali, je prav, da j im 

posvetimo tudi malce več časa. Pregledati je 

potrebno poleg pnevmatik tudi zavore, ležaje 

in svetila. K o l o mota bit i brezhibno. 

Vožnja ho ne samo prijetna, t e m v e č tudi 

varna. V servisu Erdani v Domža lah pa so 

nam izdali manjšo skrivnost. N i vsak mojster, 

zato večje posege prepustite strokovnjakom. 

Pr ihrani l i boste tako denar kakor živce. Pa 

s rečno pot. Pr ičaku jemo k a k š n o reportažo z 

vašega kolesarskega potepanja. •» Djd 
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V cerkvi sv. Va lent ina 

Mozart na Limbarski gori 
P redzadnja nedelja v aprilu je mnoge 

privabila v cerkev sv. Valentina na 

Limbarsko goro. Dan je bil s o n č e n , 

zato je bilo veliko obiskovalcev, ki so 

pripešačili s trojanske smeri preko Golčaja. 

Pa tudi iz Moravč , Blagovice in Krašnje jih 

je prispelo kar nekaj. Večina obiskovalcev 

pa je tokrat prispela z avtomobili. Cerkev je 

bila premajhna za vse, ki so hoteli poslušati 

Requiem VVolfganga Amadeusa Mozarta v 

izvedbi Komornega zbora Limbar, Domžal 

skega komornega zbora, S i m f o n i č n e g a 

orkestra Domža le - Kamnik in solistov 

Andreje Brleč (alt), Mateje A r n e ž Volčan-

šek (sopran), Zorana Potočana (bas) in 

Dejana Vrbanč iča (tenor). Dirigiral je 

Aleksandar Spasič. 

Predstavnik druš tva Limbar je predsravil izva

jalce in delo. Zazvenela je glasba. Prošnja za 

vse ljudi, da bi j i h Bog sprejel v o b m o č j e 

v e č n e luči. V drugem sravku prošnja za usmil

jenje. Ze tretji stavek napoveduje sodbo. 

S t rah pred vsevednim, zavedanje svoje 

grešnost i . Prošnje za odpuščan je in priza

nesljivo sodbo. Č e t r t i stavek izzveni v prošnji 

za vse rajne, da bi j im Jezus izkazal usmiljenje. 

Slavljenje Boga in njegovo vel ičanje izzveni v 

petem in šestem stavku. Sedmi stavek je 

prošnja za mir. V osmem, zak l jučnem stavku, 

pa prevlada vera v božjo dobroto. Preko vzne

mirjenosti, strahu in obupa, se kljub dvomom 

skozi vero i n upanje vrne govorica glasbe v 

mir, k i naj bo v e č e n . 

Izvajalci so se zares potrudil i , da smo doživeli 

glasbeni dogodek, ki bo marsikomu ostal v 

trajnem spominu. To zahtevno delo, ki je bi lo 

izvedeno skoraj profesionalno, daje upanje, 

da se bodo izvajalci dogovori l i še za kakšen 

skupni projekt Morda prebivalcem tega kul 

turnega prostora bližji koncert popularnih 

zborov iz oper, k i bi prav gotovo še bolj 

navduši l obiskovalce. Postopnost pri uvajanju 

zahtevnosti glasbe v ta kulturni prostor bi 

prav gotovo ptivabila še več ljudi na t akšne 

koncerte. Rahlo nerazumevanje te vrhunske 

glasbene stvari tve je b i lo pr i nekater ih 

poslušalc ih n a m r e č vseeno opazno. 

Krajanke so v dopolni lo glasbenega dogodka 

pripravile prav slastno hrano. Dolga, bogato 

obložena miza je vabila obiskovalce. Nekateri 

so se z vel iko vnemo lo t i l i un ičevan ja dobrot. 

Drugi so postajali na mi rne j š ih mestih, 

opazujoč odhajanje dneva z glasbo v ušesih in 

mirom v srcih. 

4S in joto: V . G . 

r Franc s.p., Krašnja 35, 1225 Lukovica 

NA KRATKO 
Mešan i pevski zhor Š E N T V I Š K I Z V O N 

vabi na kulturno prireditev 

Z V O N A R I A D A Slovenije, ki ho 

v soboto, 18. maja 2002, ob 19. uri, v 

Kulturnem domu Janka Kersnika v 

L u k o v i c i . 

Zapeli bodo pevski zbori iz Slovenije z 

imenom " 'Zvonov i ' " , k i bodo letos že 

če t r t i č pozvanjali v pozdrav pomladi . 

Pridite in prisluhnite! 

Nastop učencev Glasbene šole 
oddelka Brdo 
Nastop u č e n c e v Glasbene šole Domžale 

oddelka Brdo š t i r i indvajsetega aprila je 

tudi tokrat vod i l Tomaž Pirnat, k i je 

b o d o č e priznane umetnike spremljal tudi 

na klavirju. Predstavitev tistega, kar so se 

nauči l i v tem šolskem letu, je tudi tokrat 

potekala v uči ln ic i za glasbo v osnovni 

šoli. Vs i nas topa joč i so svoja dela zaigrali z 

vel iko ljubezni in znanja, za kakšen malce 

manj uspešen nastop pa je kriva trema. Le 

redki vedo, ko l iko ur vaje je potrebno za 

igranje i n š t r u m e n t a . 

M l a d i pa se bodo konec meseca maja 

predstavili širšemu obč ins tvu z nastopom 

v dvotani v L u k o v i c i . 

Djd 

Pomladni koncert d o m ž a l s k e 
godbe 
Pomladni koncert Godbe Domžale dva

najstega aprila je potekal v sklopu prazno

vanj ob 50-letnici razglasitve Domžal za 

mestno o b č i n o . Pod taktirko prof. Gre 

gorja Vidmarja je godba pokazala, kaj zna 

in zmore tudi oh p o m o č i m e š a n e g a 

pevskega zbora S v e ž i n a z zborovodjo 

Pr imožem Leskovcem. Program je povezo

val Jure Sesek, piko na i pa mu je dodal 

humorist K o r l , ki je Domžalčanom in 

o k o l i č a n o m pokazal, kako mora prireditev 

potekat i , da postane zan imiva in 

pr iv lačna za vse obiskovalce. Se stavek v 

premislek: kljub pomembnosti prireditve 

ni b i lo opaziti predstavnikov o b č i n e 

I )omžale ali d rugače : ne zamerite, če naš ih 

predstavnikov o b č i n e ni ravno na vsaki 

prireditvi. Djd 
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Srečan je harmonikarjev v L u k o v i c i 

Zajetno število nastopajačih 
S obota, 27. aprila, deževen dan, tudi 

praznik O F in obenem dogajanje v 

središču občine Lukoviea, kjer je v 

okviru že tradicionalnega Peregrinovega 

sejma tamkajšnje Turis t i čno o lepševa lno 

društvo pripravilo že četrto srečanje har

monikarjev. 

Dež, ki je neusmiljeno moči l obiskovalce, n i 

preprečil organizatorju, da izpelje tudi tO ku l 

turno prireditev. Kakor že prejšnja leta, so se 

tudi tokrat pri javil i in nastopili harmonikarji 

iz več obč in , med nj imi najstarejši Ivan Zavrl 

iz Lahovč . Zajetno števi lo nas topa joč ih je 

kljub slabemu vremenu želelo prikazati svoje 

znanje na harmoniki svojim obiskovalcem i n 

tako popestriri zaključek Peregrinovega sejma 

v L u k o v i c i . Naj omenim tudi nastop naj

mlajšega u d e l e ž e n c a A n ž e t a O s o l n i k a iz 

Krt ine , ki ga je s pevskim nastopom oh nje

govi melodiji spremljala komaj osemletna ses-

ttica Vanja, za kar ju je zbrano o b č i n s t v o 

nagradilo z burnim aplavzom. Po nastopu zad

njega, so harmonikarji na odru skupaj zaigrali 

nekaj ubranih melodij in tako sklenil i svoj 

nastop. Tudi tokrat je organizator poskrbel, da 

je vsak nas topajoči prejel nagelj, priznanje, 

l o n č e n o skodelico z emblemom rokovnjača 

ter topel golaž z napi tkom v gostišču Furman. 

Sledila je zahvala predsednika druš tva Franca 

Pavška vsem nas topa joč im za udeležbo ter 

vsem obiskovalcem, k i so kljub slabemu vre

menu vztrajali in pris luhnil i harmonikarjem. 

Pohvalo je namenil tudi vsem prizadevnim 

Skupni nastop ob zaključku srečanja. 

č l a n o m druš tva za v loženo delo pri orga

niziranju te prireditve, katere vodja je bi l 

Marjan Križman. 

Po povabilu na harmonikarsko srečanje pr i

hodnje leto je sledilo d ružabno srečanje . 

A in folo: Tone Habjanič 

5. obletnica ustanovitve Gasilske zveze Lukov ica in razvitje prapora Gas i l sk ih veteranov 

Gasilci so vedno tam, kjer jih potrebujejo 
B iti gasilec ni enostavno in kot mislijo 

nekateri lahko. Mnogokrat je potreb

no vstati sredi noči in iti v pomoč k 

nekomu, ki ga ne poznaš. Vse, kar veš o 

njem, je to, da te potrebuje. Žrtvovati svoje 

življenje za stvari, ki niso tvoje. 

Marsikdo bi rekel le zakaj, pa vendar so tu 

ljudje, ki ne mislijo tako, so ljudje, ki j im je v 

čast in ponos, tla se lahko žrtvujejo za druge, 

to SO naši gasilci. M e d seboj se naslavljajo s 

tovariši , pa to ni tista beseda tovariš , k i jo 

poznamo iz prejšnjega režima, to ni tista bese

da, ki je bila zlorabljena v prejšnjem stoletju, 

ampak beseda, k i pomeni , da si z nekom enak, 

ne glede, kaj si in kdo si, da ko je potrebno, 

ne smeš gledati samo na svoje želje in koristi , 

ampak si vedno na mestu, ko te drugi potre

bujejo. Res, to so naši gasilci. 

Zato ni bi lo p re senečen je , da je bila dvorana 

v kulturnem domu v Lukov ic i 27. aprila 

polna oh proslavi slovesne počas t i tve pete 

obletnice delovanja Gasilske zveze Lukoviea , 

ki je bila ustanovljena 5. aprila leta 1997 v 

L u k o v i c i , in slovesnem razvitju prapora gasil

skih veteranov Gas i l ske zveze L u k o v i e a , 

oziroma veteranov vseh petih druš tev ter 

P G l ) Trojane, Blagovica, Krašnja, Lukoviea 

in Prcvojc. 

Prapor nosi v sebi velik pomen, saj predstav

lja minulo delo gasilskih veteranov, njihov 

trud, žrtve, čast , ponos, skratka vse vrline mož 
l n žena, ki so svoj čas namenil i n e s e b i č n e m u 

razdajanju sebe drugim v p o m o č in oporo. 

Hkra t i pa ima prapor veteranov namen spod

bujati mlade, da sledijo svojim starejšim kole

gom in t o v a r i š e m na n j ihovi pot i . K o t 

slavnostna govornika na prireditvi sta zbra

nim spregovorila č lan Gasilske zveze Slove

nije, podpoveljnik Gasilske zveze Slovenije 

in poveljnik regije Ljubljana III. Jože Brleč ter 

ž u p a n o b č i n e L u k o v i e a Anastazi j Z i v k o 

Burja. 

Pokrovi te l j prapora je Gas i l ska zveza 

Lukoviea. N jen predsednik Matjaž Markov-

šek je predal prapor Franeiju Avblju, predsed

niku komisije veteranov Gasi l ske zveze 

Lukoviea. Le-ta pa ga je po svečani zaobljubi 

izročil v enoletno varstvo praporščaku iz P G D 

Trojane. Prapor bo vsako leto v gosteh pri 

enem izmeti petih društev v Gasilski zvezi 

Lukoviea . Slavnostna predaja bo vsako leto 

na nedeljo sv. Florjana. Za kulturni program 

na proslavi pa so poskrbeli Godba Lukoviea 

i n otroci pod ružn i čne osnovne šole Blago

vica . Proslava, na kateri so bi l i prisotni č lani 

vseh sosednih gasilskih druš tev in gasilskih 

zvez, se je zaključila z d ružabnim srečanjem in 

prijetnim klepetom. 

Slovesni blagoslov prapora je bi l pri maši v 

cerkvi sv. Luka v Sp. Praprečah v navzočnos t i 

gasilcev in množice vernikov na Florjanovo 

nedeljo, 5. maja. 

A> Vito Kotnik 

Podpis pod sliko: blagoslov veteranskega pra
pora v cerkvi sv. Luka v Pralrrečah. 

Foto: Danilo Kastelie 
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Revi je pevskih zborov 

Pesem je Slovencem že v zibelko položena 
Revija odraslih zborov 
Pevski zbori z o b m o č j a nekdanje o b č i n e 

Domžale smo se letos zbrali na 42. o b m o č n i 

revi j i odras l ih pevskih zborov, tokrat v 

M o r a v č a h . Ker je ljubiteljev petja, k i prepe

vajo v pevskih zborih, izredno vel iko, je revi

ja tako kot vsako leto potekala v dveh del ih: 

v petek, 5. aprila, v Kul tu rnem domu v 

Grob l jah in v soboto, 6. aprila, v Kul turnem 

domu v M o r a v č a h . 

Da je pesem Slovencem že v zibelko položena , 

so rekli že naši pradedje in res je tako. Stoletja 

se je naš natod branil s pesmijo, na vsakem 

koraku je m o g o č n o zvenela in naznanjala 

veselje, srečo ali žalost in obup. Vselej pa je 

ohranjala vero in upanje, hila je svetel pla-

m e n č e k , kakor kruh, potreben za preživet je . 

Tudi danes je tako, saj č lovek potrebuje poleg 

osnovnih življenjskih dobr in tudi nekaj, kar 

ga osrečuje; nekaj, s č i m e r lažje premaguje 

vsakodnevno pehanje za materialnimi dobri

nami . Da je to lahko tudi pesem, dokazujemo 

tisti, k i se enkrat ali dvakrat tedensko zbiramo 

na pevskih vajah, pa tudi tisti, k i prepevajo v 

krogu družine ali prijateljev. 

V M o r a v č a h je zazvenela pesem naslednjih 

zborov: K o m o r n i moški zbor "Lek", Ljudske 

pevke " G i n k o " D o m ž a l e , M o P Z d r u š t v a 

upokojencev "Janez Cerar", M e P Z "Šentv išk i 

zvon", M o P Z " L i p a " Trojane, M e P Z " K D 

Groblje" , M o P Z Radomlje, Okte t "Bratov 

Pirnat", M e P Z " K U D Svoboda" M e n g e š . 

Pevska revija n ima tekmovalnega značaja, 

kl jub temu pa jo vsako leto sptemlja 

sttokovnjak s področ ja zborovskega usrvar-

janja; po k o n č a n i predstavitvi pesmi vseh 

zborov poda k r i t i č n o oceno o nastopu 

posameznega zbora. Tako je namen druženja 

dosežen - poleg srečanja pevcev, ki vselej 

pomeni d ružabnos t in vesel dogodek, je tudi 

vzpodbuda za nadaljnje delo. 

Pevci Šen tv i škega zvona pritrjujemo ljudske

mu pregovoru: Kdor poje rad, ostaja mlad. Č e 

ne po let ih, pa v srcih prav gotovo. V mesecu 

maju i n juniju bomo zapeli večkra t : 18. maja 

na srečanju "Zvonov" Slovenije , to je vseh 

pevskih zborov z imenom "zvon". Letošnji 

otganizator je Š e n t v i š k i zvon, zato boste 

zborom lahko pr is luhni l i v Kul tu rnem domu 

Janka Kersnika v L u k o v i c i . V juniju pa se 

bomo udeleži l i še s r ečan ja " Š e n r v i d o v " 

Slovenije , in sicer v Š e n t v i d u pri Ljubljani . 

Pridite in prisluhnite nam! 

Mojca Stoschitzky 

Mladinski zbori v L u k o v i c i . . . 
11. aprila je v dvorani Kulturnega doma v 

L u k o v i c i nastopilo šest o snovnošo l sk ih zbo

rov iz M o r a v č , Domžal , Rodice, Brda pri 

L u k o v i c i , Roj ter Domžalčki Glasbene šole 

Domžale . Prepevalo je več kot 160 mladih . 

Prav vsi nas topajoč i so se potrudili in zapeli, 

kol so najbolj znali. Slišali smo vrsto znanih 

slovenskih narodnih in rudi nekaj pesmi iz 

tujih logov, k i j ih mladi radi pojejo. Pesmi so 

pevci popestrili še z instrumentalno spremlja

vo. Se posebej so navduši l i pevci in instru

mentalisti M P Z O Š Roje. 

O b poslušanju mladih pevcev so mi misli 

odtavale k zborovodjem, k i j im gre na jveč 

zaslug za zborovsko petje v osnovnih šolah. 

Vem, ko l iko truda je vloženega za ustanovitev 

pevskega zbora in škoda, da po osnovni šoli n i 

več glasbene vzgoje in tako komaj p r i 

dobljene pevce izgubimo. Res škoda , da naš 

izobraževalni sistem za glasbeno vzgojo po 

osnovni šoli n ima posluha. Izognili hi se mar

sikateri zadregi, k i pesti odrasle pevske zbore, 

k i se nemalokrat sprašujejo, kje pridobit i 

nove mlade pevce. 

. . . in otroški zbori v Mengšu 
N a 1. o b m o č n i reviji otroških pevskih zborov 

so se v Mengšu predstavili otroci osnovnih šol 

od 1. do 5. razreda iz o b č i n D o m ž a l e , 

Lukov ica , M e n g e š in Trzin. Skupaj je prepe

valo več kot 250 otrok. Petje je spremljal 

strokovni ocenjevalec Karel Leskovec. 

V s e m , k i smo b i l i pr isotni na revi j i , je 

popoldne min i lo v p r e č u d o v i t e m doživetju. 

Vzdušje v dvorani je bilo prijetno in vsem 

pevcem in n j ihov im zborovodjem ( M o j c i 

M a l o v r h , Katji Jukič , T i n i Mesesnel, Mar ičk i 

Perko, Andre j i Kosmat in , Jožici V i d i c , Ljubi 

Sitar, El izabet i Kunaver , Petri Zupan , 

Gorazdu K lepu , Karmen Logar, Sonji Kožel-

Juhant, A l e n k i Markus in Andre j i Polanec-

Kolenc) se lahko zahvalimo za lepo popoldne. 

ft> Magda Kreft 

Potujoča knjižnica Lukovica - poročilo za leto 2001 

Izposojeva l i šče Š tev i lo bralcev Š tev i lo o diskov Š tev i lo prebranih knj ig 

Blagovica 19 33 229 

Češn j i ce 15 79 420 

( i r ad i šče 37 239 1123 

Koreno 12 124 396 

Koseze 34 266 777 

Krajno Brdo 17 64 268 

Krašnja 95 249 1012 

Lukov ica 53 127 520 

M a l i Jelnik 10 99 231 

Prevoje 58 219 1192 

Rafolče 28 156 897 

Spodnje Loke 9 75 330 

Spodnji Petelinjek 7 61 247 

Šen tožho l t 9 108 1199 

Š e n t v i d 31 175 856 

Trnjava 20 159 808 

Trojane 42 137 804 

Vošce 18 102 403 

V r h nad Krašnjo 8 37 146 

Zgornje Loke 37 241 1380 

Zlatenek 5 22 137 

S K U P A J 565 2772 13375 

V obč in i Lukovica je 21 izposoje v a išč, v letu 2001 pa je bila odprta 3 34 ur, vk l jučno z 

dvema izposojeval iščema v obč in i D imžale. Števil o bralcev in š tevi lo prebranih knjig je v 

Potujoči knjižnici vsako leto večje , zato lahko z veseljem ugotovimo, da je v obč in i 

Lukovica knjiga še vedno mnogim prijateljica. 

Poročilo \m\iravila Vera Beguš 

file:///m/iravila
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Deki aracija o vračanju vladanj v javno telekomunikacijsko omrežje 

Preplačevanje telefonskih priključkov 
S istem, k i je pogojeval pridobivanje tele

fonskega priključka z vlaganji v izgradnjo 
javnega omrežja in tako imel za posledico, 
da so posamezni lastniki telefonskih 

priključkov plačevali v istem času za telefonske 
priključke tudi do šestkrat večje zneske kot 
nekateri, je bil skrajno nepravičen. Prav je torej, 
da se sedaj, ko država namerava prodati to isto 
premoženje, povrnejo vlaganja tistim, k i so v 
izgradnje) te infrastrukture vlagali nesorazmerno 
večja sredstva kot vsi ostali državljani. 

Državni zbor je uzakonil obvezo družbe, da povrne 
tem vlagateljem njihova prekomerna vlaganja že v 
"starem" Zakonu o telekomunikacijah iz leta 
1996. Kljub zakonski obvezi in zahtevani številnih 
posameznikov zakonodajalec tlo razveljavitve 
zakona ni realiziral svoje obveze. To je ugotovilo 
tudi Ustavno sodišče in naložilo Državnemu 
zboru, da takšno nepravno stanje odpravi. Predlog 
zakona je bil poslan v parlamentarno proceduro že 
leta 1998, vendar kljub temu in predvsem zaradi 
različnih pogledov in stališč posameznih 
političnih opcij do predmetnega vprašanja zakon 
ni bil sprejet. Zato so se vlagatelji spomladi leta 
2001 organizirali v združenje, ki zastopa njihove 
interese in si prizadeva, da pride v najkrajšem času 
do sprejema ustreznega zakona in do realizacije 
vračanja vlaganj. Ob sprejemu novega zakona o 
telekomunikacijah je vladajoča politična opcija 
ponovno poskušala odpraviti pravno podlago za 
izvedbo vračanja vlaganj. Združenje je to uspelo 
preprečiri šele z vložitvijo pobude za naknadni 
zakonodajni referendum in na njegovo zahtevo je 
bila v nov zakon o telekomunikacijah vnesena 
določba, da bo DZ RS sprejel zakon, ki bo urejal 
povračila vlaganj v 6 mesecih od uveljavitve 
zakona. Ta rok se je iztekel 13, II . 2001, vendar 
pretiloga zakona v tistem času Vlatla RS še ni 
poslala v parlamentarno proceduro. 
Predlog zakona, ki je bil poslan v sprejem 
Državnem zboru po hitrem postopku, je bil slabo 
pripravljen in nedorečen ter neusklajen s stališči 
združenja. V pretiloga smo sicer uspeli odpraviti 
številne pomanjkljivosti in nedorečenosti, takoda 
bo omogočal učinkovito in racionalno izvedbo 
vračanja, nismo pa se uspeli uskladiti v bistveni 
'očki, glede obsega vračanja, kjer se predlagatelj 
ni bil pripravljen pogovarjati o naših predlogih in 
stališčih, odgovornost pa je prevalil na sam 
državni zbor. 

/ a vlagatelje je nesprejemljivo, tla bi bilo vračilo, 
zmanjšano za nekakšno amortizacijo s predvideni« 
mi otlstotki višine povračil, glede na čas vlaganj. 
Amortizacija je po svoji definiciji strošek uprav
ljanja in je bila obračunana in plačana v mesečni 
naročnini in ceni impulza. Nesprejemljivo je, tla 
bi se posledice poslovne politike ali gospodarjenja 
upravljavca javnega telekomunikacijskega 
Omrežja prenesle izključno samo na breme tistih 
Naročnikov, ki so vlagali nesorazmerno velika 

sredstva v izgradnjo omrežja, medtem ko tisti, ki 
so plačali zgolj priključnimi, ne nosijo bremena 
amortizacije za isto omrežje. Razen tega je potreb
no upoštevati dejstvo, tla izgrajena infrastruktura 
ni služila samo za enosmerno komunikacijo, 
ampak jo je uporabljala celotna družba. 
Predlagana rešitev je nesprejemljiva in v nasprotju 
z osnovnim ciljem zakona, da se izenačijo pogoji 
za pridobivanje telefonskih priključkov, saj se z 
njo posamezni vlagatelji postavijo v različen 
položaj glede na čas vlaganja sredstev. Vlagatelji 
ne pričakujejo nobenih kapitalskih donosov ali 
obresti od svojih vlaganj, zahtevajo le povračilo 
realne vrednosti tistega, kar so vložili več, kot je 
bila cena telefonskega priključka. Zato zahteva
mo, da se vračajo vlaganja vsem vlagateljem v 
enakem odstotku, zmanjšana le za morebitno 
neplačano ceno telefonskega priključka in 
neplačani prispevek SIS-u. 
Odbor za gospodarstvo, ki je kot matično telo 
obravnaval pretilog zakona, je potrdil le predlog 
tistih amandmajev, ki jih je združenje uspelo pred
hodno uskladiti s predlagateljem zakona. Predlog 
amandmaja združenja k drugemu odstavku 4-
člena predlogi zakona (združenje je predlagalo, da 
se črta besedilo drugega odstavka, ki določa 
vračilo vlaganj v višini 20 - 40 % od osnove, glede 
na čas sklepanja pogodb), je bil na odboru zavr
njen. Pri tem je prišlo do proceduralnega zapleta, 
saj so najprej člani odbora soglasno podprli pred
log amandmaja in ga kasneje po intervenciji pred
lagatelja zakona umaknili zaradi neusklajenosti 
besedila predloga amandmaja. Popravljenega 
predloga amandmaja člani odbora v drugo niso 
podprli z zadostno večino (podprli so ga le poslan
ci opozicijskih strank). 

Zlasti nas preseneča brezkompromisni pristop 
predlagatelja v tej točki, ki je ključnega pomena, 
saj predlagatelj ni bil pripravljen predlagati ali 
sprejeti vsaj minimalnega kompromisa. 
V združenju smo se še vedno pripravljeni pogovar-
jari o možnosti kompromisne refitve v točki glede 
odstotkov vračanj, vse do odločanja o predlogu 
zakona v DZ RS, saj menimo, da je potrebno in 
primerno, da se takšna vprašanja rešujejo tako, tla 
predstavljajo družbeno sprejemljiv kompromis. 

Referendum je skrajna možnost in po našem 
mnenju ni primerna oblika za reševanje takšnih 
vprašanj. Razen tega pri referendumu ni možen 
kompromis, ampak obvelja samo eno stališče, ki 
pač preglasuje drugo. Zato v združenju upamo, da 
bosta tako predlagatelj zakona in predvsem 
državni zbor zmogla toliko politične modrosti in 
moralne odgovornosti in sprejela zakon, ki ho 
predstavljal družbeno sprejemljiv kompromis tako 
za vlagatelje kot tudi ostale državljane. 
Predlagatelj in poslanci bodo v nasprotnem 
primeru morali prevzeti odgovornost ludi za velike 
si roške izvedbe referenduma, ki ga bomo prav tako 
morali plačali vsi davkoplačevalci, ampak tO seve
da Vladi očitno ni kaj dosti mar. V združenju pred' 

lagamo Vladi in državnemu zboru, da denar, ki ga 
ho zapravila za izvedbo referenduma, raje nameni 
za vračila vlaganj, l a k o tla uskladimo višino 
odstotka vračanj. Stališča združenja podpirara tudi 
obe združenji občin, kakor tudi poslanske skupine 
opozicijskih strank in rudi posamezni poslanci iz 
koalicijskih strank. 

Stališča združenja so popolnoma legitimna in real
na. V primeru, da ho predlagatelj brezkompromis
no poskušal uveljaviti svoje stališče, ho moral pre
vzeti tveganje, da se bodo volivci na referendumu 
odločili drugače in podprli predlog združenja, da se 
povrnejo vlaganja v celoti, brez zmanjšanja 
vračila, glede na čas sklepanja pogodb. Glede na 
našo organiziranost v združenju ne dvomimo v 
uspeh referenduma, zlasti ne zato, ker pričakuje
mo, da se ga hodo zagotovo udeležili vsi tisti, ki se 
jih neposredno tiče, se pravi vlagatelji. 
Apeliramo na odgovorne v državi, predvsem pa na 
poslance Državnega zbora, da ne spregledajo 
množičnosti in upravičenosri zahtev in pričako
vanj vlagateljev in sprejmejo predlog zakona v 
takšni obliki, da ho sprejemljiv za večino v družbi, 
ne pa samo za nekaj posameznikov, ki svoja 
stališča sicer skrivajo pod krinko gospodarnosti in 
varčevanja, po drugi strani pa so pripravljeni 
lahkomiselno zapraviti milijarde denarja davko
plačevalcev za nakup luksuznega aviona. 
Zgoraj omenjeno deklaracijo smo sprejeli na 
občnem zboru Vseslovenskega združenja vlagatel
jev v javno telekomunikacijsko omrežje 2 V aprila 
2002 v Kulturnem domu na Vranskem. Verjetno, 
ko boste brali ra članek, ho Zakon o vračilu vla
ganj v javne telekomunikacije že sprejet. Pa ven
dar je potrebno omeniti, tla vlagatelje iz leta 1995 
v občini Lukovici ta zakon izriva za povračilo. Na 
zboru nam je poslanec in pooblaščenec poslanskih 
skupin SOS in N.S i nagovoril, tla se omenjeni 
zavzemamo za povračilo vlaganj vsem po letu 
1974- Zato so skupaj vložili amandma k zakonu, ki 
K i urejal tudi to vprašanje. Po 15. maju pa homo 
vedeli, ali Kulo vladni poslanci porrdili omenjeni 
amandma. O glasovanju bomo naknadno 
poročali. 

Oglasil sem se rudi pri županu občine Lukovica 
Zivku Burja. Povprašal sem ga, če bo občina 
Lukovica podprla omenjeno deklaracijo in 
amandma k zakonu. Zagotovil nam je popolno 
podporo pri prizadevanju, da bi vlagateljem 
povrnili njihov vložek. Vendar je oh tem dejal, da 
ne more nič proti politiki koalicijskih poslancev, 
ki krojijo usodo pri privatizaciji, ki ni bila nikoli 
uzakonjena. 

Bomo videli , kakšen ho izid glasovanja v 
Državnem zboru!? Po leni pa lahko presodit«, 
katero stranko hoste volili na naslednjih volitvah. 
Za Civ i lno iniciativo občanov občine Lukovica in 
Vseslovensko združenje vlagateljev v telekomu
nikacijsko omrežje. 

Sv Danilo Kastclk 



PREJELI SMO Rokounjač 
Zadnje novice Z V V S Domžale - sekcija Lukov ica 

Nagrade učencem za uspeh na literarnem natečaju 
M arca in aprila so potekale veteranske 

športne igre Z V V S . Nastopilo je 
preko 300 tekmovalcev iz vseh 

območnih odborov ZVVS. Tekmovalo se je v 
orientacijskem teku v Kočevju, v pikadu v Novi 
Gorici, v šahovskem tekmovanju v Mariboru, v 
košarki v Velenju in streljanju z malokalibrsko 
puško in pištolo pri Kranju. Člani 0 0 ZVVS 
Domžale smo sodelovali na vseh tekmovanjih. 
Vsa tekmovanja so se točkovala in tako je naše 
združenje doseglo skupno v vseh tekmovanjih 
osmo mesto. Za ta uspeh se je vsem tekmoval
cem v imenu ZVVS Domžale zahvalil predsed
nik Dominik Grmek na skupnem sestanku, kije 
bil v Rodici pri Domžalah. Ob tej priliki smo se 
spomnili tudi na lanskoletnega tekmovalca 
Marjana Dolinarja iz Prevoj, ki ga letos ni bilo v 
košarkarski ekipi, saj okreva po težki operaciji. 
Vsi veterani mu želimo, da bi se čimprej poz
dravil. 

Zelo smo veseli, da se je na literarnem natečaju 
glasila Veteran in Ministrsrva za obrambo RS na 
temo "Slovenija moja dežela" odzvalo kar nekaj 
učencev osnovne šole Janko Kersnik z Brda. 
Česti tamo vsem učencem za sodelovanje, posebej 
pa še trem nagrajencem: Katarini Stopar, Janu 
Stoschitzckv in Urški Rupar iz OS Janko Kersnik. 

V zahvalo bomo objavili vsa tri literarna dela v 
glasilu Rokovnjač. Učenci bodo o podelitvi 
nagrad naknadno pisno obveščeni. Spodaj objav
ljamo prvo literarno delo z naslovom "Spomin na 
rdečo preprogo in skrivališče v kleti". 

Sv Danih) Kastelk 

Spomin na rdečo preprogo in s k r i v a l i š č e 
v k l e t i 
V času začetka mojega življenja je začela svoje 
samostojno življenje tudi moja država Repuhlika 
Slovenija. 

Rodila sem se leta 1987 v Sloveniji, eni od repub
lik takratne države Jugoslavije. To so bili zelo 
napeti časi za vse državljane Jugoslavije, kar pa 
sama nisem občutila, saj sem bila premajhna, da bi 
sploh vedela, kaj se dogaja. Danes vem, da je bil to 
najbolj pomemben čas za samostojnost Slovenije. 
Moj spomin sega do dogodkov v letu 1991. Takrat 
se je želja državljanov Slovenije, da morajo imeti 
samostojno državo, ki jo bodo vodili sami, brez 
kakršnega koli nadzora in dirigiranja državnih 
organov Jugoslavije, tudi uresničila. Po izvedbi 
plebiscira v decembru leta 1990 in kar neverjetnih 
88,2 % odločenosti, da zaživimo samostojno živ
ljenje v lastni državi, so se začeli vrstiti dogodki z 
neverjetno hirrostjo. 

Najbolj se spominjam tega, da je hil moj očka zelo 
veliko odsoten. Večkrat je prišel domov v unifor
mi in mami mi je povedala, da hodi na vojaške 
vaje. Nisem dobro vedela, kaj pomenijo "vojaške 

vaje". Predstavljala sem si, da je to nekaj v zvezi s 
streljanjem, uniformo in orožjem. 
V spominu mi je ostal tudi dogodek, ki se je odvi
jal na začetku poletja. To je bil sprehod predsed
nika države po rdeči preprogi in prepevanje 
slovenske himne. Dan samostojnosti naše nove 
države - Repuhlike Slovenije. To slavnostno pro
slavo sem z mamico in starimi starši spremljala po 
televiziji, medrem ko je hil očka še vedno na 
vojaških vajah. 

Veselje slovenskih ljudi se je končalo že naslednje 
jutro, saj so se takrat na cestah pojavili prvi 
jugoslovanski tanki. Začela se je vojna, prava 
vojna z Jugoslavijo. 

Spomnim se tudi zanimive priprave kleti, v katero 
bi se skrili v primeru zračnega napada. Rila sem 
zelo navdušena, čeprav v tem ni bilo nič dobrega. 
Z vrstniki smo velikokrat izdelovali "bunkerje". 
Tako smo imenovali skrivališča, ki smo j ih 
napravili mi sami in vanje znosili vse, nam potreb
ne srvari, brez katerih ne bi mogli preživeti dneva, 
Takrat je ta naša igra postala resnična, igrali so se 
tudi odrasli. Napravili so mnogo boljše skrivališče 
kot mi. Stari mami sem pomagala nositi hrano, 
dedku pa zaščititi najbližja okna. Vem tudi, da sem 
si posebej zase v klet prinesla nekaj jogurtov, ki jih 
imam tako rada. 

Mamico in staro mamo sem spraševala, kje bi vsi 
spali, ker ni bilo dovolj prostora. Oe se prav spo
minjam, je bila samo ena velika hlazina zame in za 
mlajšega bratranca. Povedali sta mi, da bi se skrili 
samo v najnujnejšem primeru, drugače pa bi spali 
in živeli zgoraj v stanovanju. Ker naj ne bi bilo 
velike verjetnosti, da bi prišlo do hujše nevarnos
ti, imamo spodaj v kleti pripravljeno samo najnuj
nejše. 

Tako sem z veliko vnetostjo sodelovala pri 
pripravi kleti, obenem pa sem razmišljala, katere 
igrače bi vzela s seboj in kam bi vse dala. Na 
koncu sem čakala na sireno, ki bi nas opozorila, da 
se morava poskriri in bila sem kar malo 
razočarana, ker je ni bilo. Želela sem se skrivati v 
kleti, sa] je bila njena priprava tako nekaj poseb
nega. Če se sedaj postavim nazaj v risti čas, sem 

lahko srečna, da se je vse tako končalo. Takrar pa 
je hilo to, da sirene ni bilo slišati, zame konec 
neke zanimive dogodivščine. Slovenija si je pribo
rila svojo neodvisnost. Kljub temu, da ni hilo 
letalskih napadov, se je na slovenskih tleh odvi
jala bitka z Jugoslovansko narodno armado. Po 
desetih dneh vojne so se začela pogajanja, v okto-
hru 1991 pa so zadnji vojaki zapustili našo deželo. 
Dohili smo svojo samostojno državo. 
Letos ho minilo enajst let od teh dogodkov. Meni 
beseda Slovenija pomeni prelepo deželo, kjer 
živim. Nekomu drugemu, ki je starejši od mene, pa 
lahko pomeni isto, obenem pa se spomni na trud 
in prizadevnost, ki smo jo vložili, da je naša dežela 
postala samostojna. 

A Katarina Stopar, 
OS Janka Kersnika, Lukovica 
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Š a h o v s k o društvo C r n i graben 

Organizirali bi mednarodni turnir 
Š

ahovsko društvo Črni graben že vrsto 

let druži šahiste od Trojan do Prevoj, 

ki u spešno tekmujejo na regijskih, 

državnih in mednarodnih turnirjih. Letos se 

izjemoma lahko pohvalijo z dobrimi uspehi. 

Najprej so osvojili I. mesto v Ljubljanski 

ligi, nato pa še dobre šahovske točke na 

mednarodnih turnirjih. 

U d e l e ž b a na tekmovanju II. Ljubljanske 

delavske lige je potekala od 10. januarja in 

trajala do l . aprila. V konkurenci 12 ekip 

(Telekom, Toplarna, š t u d e n t L J . , Mengeš I. in 

II. Trzin, Komenda III, Višnja gora, Rarob 

Kamnik in Bor Dob I in II) in v devetih 

dvobojih je ekipa O n e g a grabna dvakrat 

remizirala (Dob I. in Telekom) tet sedemkrat 

zmagala. Ekipa je igrala v naslednji postavi: 1. 

deska - Janez Hribar, 2. Vik to r Hribar, .3. 

Tomo Omahna, 4- Bojan Mar inček rer rez

erve: Zoran N iko l i č , M i l a n Vidergar, A l o j z 

Č i j a n . 

Iz 9 dvobojev so nabirali naslednje š tevi lo 

točk: 1. Janez Hribar iz osmih partij 5 točk ; 2. 

V i k t o r Hribar iz šestih partij 5 točk; 3. Tomo 

Omahna iz devetih partij 7,5 točk; 4- Bojan 

Mar inček iz petih partij 4 točke ; 5. Zoran 

N iko l i č iz št ir ih partij 3 točke ; 6. M i l a n 

Vidergar iz dveh partij 1 točka; 7. A l o j z Č i j a n 

iz dveh partij 2 točki . 

Za najboljši seštevek točk na 3. deski je dobi l 

Tomo O m a h n a zlato medaljo, na 2. deski 

V i k t o r Hribar srebrno in na 4. deski Bojan 

Mar inček srebrno medaljo. 

Tudi na mednarodn ih turnir j ih so č l a n i 

društva Č r n i graben osvajali dobra mesta. 

Prvi tak turnir je bil v Palomi - Sladki vrh dne 

1. aprila z udeležbo Avstrije, Madžatske in 

Hrvaške . O d 156 udeležencev je 78 mesto 

zasedel Alo jz Č i j an , 84 Tomo Omahna in 88 

Zoran Niko l i č . Udeležil i so se tudi mednaro

dnega turnirja dne 21. aprila v Domžalah in 

od 111 ude ležencev osvojil i : Janez Hribar 30. 

mesto, A l o j z č i j a n 61., Janez Vidergar 74- in 

Zoran Niko l i č 84- mesto. 

N a zelo m o č n e m (turnirju) mednarodnem 

Šahovska ekipa č r n e g a grabna. 

mesta Ljubljane v Cankarjevem domu dne 

27.4-, k i se ga je udeleži lo 6 velemojstrov, 16 

mednarodn ih mojstrov, 2 mojstra, 14 

mojstrskih kandidatov ter L , II., III. kate-

gorniki je Alo jz Č i j a n osvojil 34. mesto, 

Tomo Omahna pa 52. mesto. 

Č l a n i Druš tva Č r n i graben upajo, da tudi v 

b o d o č e uspehi ne bodo izostali in imajo 

ve l iko željo, da hi tudi kdaj v obč in i Lukovica 

organizirali mednarodni turnir, kot ga orga

nizirajo Domžale in M o r a v č e . 

S« Alojz Cijan 

Orientacijski pohod v Krašnji 
Š p o r t n o d ruš tvo Ktašnja je v nedeljo, 14. aprila pripravilo tradi

c ionaln i orientacijski pohod. Preko sto dvajset ljudi se je podalo na 

pot, k i je bila nekaterim zelo d o m a č a , saj je marsikdo, prav ob tej 

poti prvič segel parrnerju v roko. 

Poleg odgovorov na vprašanja so privreli na dan spomini , tako da 

je pot, ki je bila tokrat trasirana preko Korena na Kompol jski hr ib 

in nazaj v Krašnjo , min i l a vse prehitro. Nekaj vprašanj pa se je 

n a n a š a l o tudi na delo trgovine L i l a z Doba, k i je bila tokrat spon

zor prireditve. Tudi nj ihova ekipa se je udeležila tekmovanja. N a 

začetku so ekipe, k i so štele od tri do pet č lanov , hodile l očeno , 

vendar so se kmalu združile v ve l iko veselo družino , k i je vse naloge 

d ružno reševala. Starost ude ležencev je bila zelo različna, saj so 

poveč in i sodelovale družine . Najmlajš i še niso b i l i godni za šolo, 

najstarejši pa so že tudi pozabili , kdaj so šteli osemsto mesecev. 

O k r e p č e v a l n i c a je bila pri V o v k o v i h na Korenu, kjer smo se 

okrepčali s sadjem i n ča jem. Potem se nam je že mudi lo do š t a r t n o -

ciljnega prostora, kjer nas je pr ičakala naša gostja, smučarska 

t ekač ica Petta Majdič . Hva ležn i smo našemu predsedniku Marjanu 

Štrukl ju , da nam jo je pripeljal. Njena prijetna, sproščena beseda 

nai je ponovno prepr iča la , da ve l ik i špor tn ik i in ve l ik i ljudje ne 

iščejo čast i lcev, ampak jih osrečuje iskrena beseda. Najbrž se zato 

tako malo družijo s po l i t ik i . Dan se je nadaljeval z druženjem. 

Medtem je Marjan pridno kontroliral rešene naloge in sešteval 

rezultate. Seveda, čep tav je bil dan predvsem namenjen druženju, 

so rezultati vendar pokazali, katere ekipe dobijo nagradne cule, v 

katerih je bi lo nekaj d o m a č i h dobrot. Podelitev, zatem slovo od 

Petre, k i je v spomin na srečanje z nami tudi dobila svojo culo. 

Počasi smo se razšli. 

A V . G . 

Športno društvo Trojane je zaživelo 
Zelje so se uresnič i le in sanje š tev i ln ih mladih o ustanovitvi šport

nega druš tva so postale t e sn ičnos t . Zelja po novem društvu je v vseh 

tlela že nekaj let, a do dejanske uresn ič i tve je prišlo 1. decembra 

2001, ko so se vsi, k i j i h šport zanima tako ali drugače , zbrali v 

gasilskem domu na Trojanah. N a prvi ustanovitveni sestanek je 

prišlo precej ljudi, najbolj pohvalno pa je, da to niso b i l i le mladi , 

ampak vsi, ki j ih šport in rekreacija zanimata. 

V soboto, 13. aprila 2002, je Š p o r t n o d ruš tvo Trojane prvič kot 

uradno priznano d ruš tvo sklicalo svoje č l ane na 1. redni o b č n i zbor. 

Vs i prisotni so se strinjali, da je prvo leto zelo pomembno, pa ven

dar je potrebno delovati p remiš l j eno in v skladu z zmožnos tmi , pred

vsem pa pogumno, kajti le tako bo v prihodnjih letih laže graditi na 

uspehih. Š p o r t n o d ruš tvo ima v tem letu v nač r tu organizirati turnir 

v namiznem tenisu, pa kresovanje in dva turnirja v malem nogome

tu. Pozabili niso n i t i na dan državnost i , ko naj bi sodelovali na 

prireditvi na Lipovcu , v planu pa je še pohod na Č e m š e n i š k o plani

no, košarka, turnir v r o č n e m nogometu pa še kaj bi se naš lo . N a 

o b č n e m zbotu smo bi l i tudi seznanjeni, da je nakup raznih špo r tn ih 

rekvizitov in p r i p o m o č k o v za različne špo r tne dejavnosti v polnem 

teku (tu so mišl jene predvsem žoge, mreže in podobno). 

Tudi v tej sezoni se bodo fantje, k i nosijo trojanske drese, udeležili 

š tevi ln ih turnirjev v malem nogometu, prav tako pa imajo v nač r tu 

sodelovati v m o č n i Zasavski l igi . Vrhunec pa ho najbrž turnir v 

malem nogometu na Trojanah, k i se iz leta v leto bolj uveljavlja, 

privablja vse več ekip in poskrbi za prijetno druženje . Lan i sta b i l i 

na turnirju prisotni tudi dve ženski ekipi , k i sta z izvrstnostjo in 

iznajdljivostjo navduši l i vse prisotne in s prekrasnimi podajami, 

predložki in goli poskrbeli za obi l ico smeha in dobre volje. 

Prepr ičana sem, da letos ne bo nič drugače . Vetra Hlebec 
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U s p e š n a rallvsta 

David Gostič in M a t i j a Koritnik s svojim c l i o m 

Velik uspeh na Hrvaškem. Z leve: David Gostič 

in Matija Koritnik z osvojenimi pokali. 

A vtomobilska dirka - rallv - besede, 

ki pritegnejo veliko pozornosti. 

Mnogo ljudi občuduje in obožuje te 

mlade, ekstremne, korajžne in neustrašne 

fante in sovoznike za volani. 

Pred dnevi sem se pogovarjal z Davidom 

G o s t i č e m iz Zaboršta pri Š e n t v i d u , strojnim 

rehnikom, zaposlenim v A S Remont D o m 

žale, k i mi je povedal, da je s svojim prijatel

jem, voznikom rallja Mat i jem K o r i t n i k o m iz 

Depale vasi dosegel velik uspeh. Lan i sem bi l 

še njegov mehanik, le tošnjo pomlad pa sem 

kot sovoznik z nj im nastopil na ve l ik i dirki na 

H r v a š k e m . In uspelo nama je! M i je zatrdil. 

M o j prijatelj, s katerim smo pripravil i vozilo 

Renault C l i o , je lanskoletni državni prvak v 

diveziji 1. Ugnala sta ne le svoje konkurente, 

t e m v e č tudi vse ostale tekmece z močne j š imi 

vozi l i ter osvojila o d l i č n o ptvo mesto v skup

ni razvrstitvi. S C l i o m na dvokolesni pogon 

in stopetdesetimi konjskimi m o č m i sta med 

42 nas topa joč imi zmagala. Triindvajsetletni 

D a v i d je za H t v a š k o T V p r i l o ž n o s t n o 

povedal, da je b i l njegov prvi rallv zelo 

razburljiv, glede na takratno vteme pa je b i lo 

potrebno izbrati za dirko prave gume, k i so 

velikega pomena (pravi izbor). 

O b pogovoru z nekim novinarjem jima je 

slednji čest i tal za osvojeno ptvo mesto ter 

rekel: V S A K A Č A S T F A N T A , še vel iko sre

če ter t akšn ih uspehov vama želim. 

A Tone Habjanič 

Po sprejetju letošnjega proračuna 

Nacionalni program športa za leto 2002 
D ne 1 5. aprila 2002 sta v Domžalah Urad 

za šport v Ministrstvu za šolstvo, 
znanost in šport ter Odbor za šport na 

lokalni ravni pri Olimpijskem komiteju Slovenije 
želela lokalne skupnosti ter športne zveze in 
zavode za šport na lokalni ravni seznaniti z 
načrti, ki jih imata v letu 2002, da bi športu 
omogočili kar najboljše pogoje za delo in za 
nadaljnji razvoj. S sprejemom proračuna za leto 
2002 s strani države je izpolnjen temeljni pogoj 
za uresničevanje nacionalnega programa športa 
za leto 2002. 

Na srečanju so hile predstavljene naslednje teme: 
I. Sofinanciranje športne infrastrukture s strani 
ministrstva za Šolstvo, znanost in šport; 2. Vsebine 
nacionalnega programa šporra in problemi meril, 
ki jih lokalne skupnosti sprejmejo za izvajanje let
nih programov športa; 3. Društva, ki delujejo v 
javnem interesu na področju športa; 4. Vloga 
občinskih (mestnih) . špor tn ih zvez; 5. Izvajanje 
zakonodaje na področju športa; 6. Š p o r t n i infor
macijski center; 7. Panožni Športni cenrri; 8. 
Športni oddelki v gimnazijah; 9. Sofinanciranje 
šporrnih programov v osnovnih šolah; 10. 
Strokovno usposabljanje in spopolnjevanje v 
športu; 11. Vodenje razvidov javnih zavodov v 
športu; 12. Prohlemarika lasrnine šporrnih objek
tov; 13. Nadomestilo stroškov vadbenega prostora 
za s m u č a r j e Tekmovalce. 

Lahko hi pisali o vseh zgoraj navedenih točkah, 
vendar naj omenim samo nekatere izmed njih. 
Za sofinanciranje športne strukture s strani 
Ministrstva za šolstvo, znanost in šport se je 
Občina Lukovica prijavila v letu 1998. Takrar smo 
od skupne vrednosti investicije za obnovo tal v 

šolski telovadnici 4,6 mio SIT uspeli pridobiti 2 
mio SIT. Na razpis v lerošnjem letu se nismo mogli 
prijaviti, saj je potrebno za izgradnjo bodočega 
šporrnega parka v Lukovici imeti že izdelane pro
jekte, ti pa seveda stanejo. 
Olede na zakonska določila naj bi vse občine v 
Sloveniji na svojih občinskih svetih sprejele meri
la za izvajanje letnih programov šporra. Z lemim 
programom športa lokalna skupnost določi, kaj bo 
v posameznem letu sofinancirala. Lerni program 
športa v lokalni skupnosti obsega programe športa, 
obseg in vrsre dejavnosti ter obseg finančnih sred
stev za tekoče leto. Na osnovi navedenega mora 
občina objaviri javni razpis za sofinanciranje šporr
nih programov, kasneje pa z izvajalci letnega pro
grama športa sklene pogodbe. 
Lerni program športa mora biti usklajen z 
nacionalnim programom športa, s katerim se 
določi način uresničevanja javnega interesa v 
športu. Merila naj bi za razliko od nacionalnega 
programa športa upoštevale vse vsebine iz 
nacionalnega programa. Na vprašanje, ali bo s 
srrani ministrstva pripravljen vzorec za merila o 
izvajanju športnih programov v občinah, smo pri
sotni dobili odgovor, da se navodila po 
metodologiji pripravljajo, vsehinsko pa mora vsaka 
občina zase pripraviti merila. Vzrok remu je seveda 
raznolikost šporrnih dejavnosti po posameznih 
občinah, katerim se pripisuje tudi različna "teža" -
pomembnost posamezne športne dejavnosti. 

Vloga občinskih - medobčinskih šporrnih zvez je v 
tem sklopu pomembna predvsem pri pripravi meril 
in izhodišč za proračun. Delavci šporrnih zvez že po 
svoji strokovnosti šport in njegove zakonske pod
lage ter druge akte ter izvajanje teh določil tudi 
najbolje poznajo. 

V letu 2000 je imelo merila za izvajanje letnih pro
gramov šporra sprejetih 1 32 občin v Sloveniji. Od 
teh jih je 109 že objavilo javni razpis. Občina 
Lukovica ima Pravilnik o financiranju športa v 
občini, ki vključuje tudi merila kot najpomemb
nejši del tega akta, v pripravi za sprejem v 
letošnjem letu. 
Glede vpisa šporrnega objekta v razvid športnih 
objektov naj omenim, da je pomemben zaradi 
zaščite namembnosti objekta. Enako se na ta način 
zavaruje tudi vlaganje sredstev v ohjekt. 20. člen 
Zakona o športu (Ur. 1. RS 28/98) določa, če se 
javnemu športnemu objektu spremeni namemb
nost, se mora zagotoviti nadomestni športni 
objekt. ()bčina Lukovica ima v razpis javnih šport
nih objektov zaenkrat vpisane telovadnice pri OŠ 
Janka Kersnika Brdo. 
Športni programi, ki se sofinancirajo iz ministrstva 
so sledeči: Program Zlati sonček, Ciciban pla
ninec:, Krpan, Naučimo se plavati, šolska športna 
tekmovanja (od področnih tekmovanj dalje), 
delovanje panožnih športnih šol Pri nas se ti 
programi Zlati sonček, Krpan in Ciciban planinec 
na osnovni šoli zaenkrat še ne izvajajo. 
Iz državnega proračuna RS se za proračunsko leto 
2002 zagotovi za šport 4.839 mio SIT. Od tega 
2.420 mio SIT za programe športa, 500 mio SIT za 
investicije v športno infrastrukturo in 1.919 mio 
SIT za dejavnost izvajalcev letnega programa 
Sporta (za delovanje zvez in zavodov). 
Kolikšen kos pogače si lahko od navedenega lahko 
odreže Občina Lukovica, je deloma razvidno in 
jasno iz že zgoraj navedenega. Večinoma pa velja 
načelo. "Če boš sam veliko dal, li bo nekaj dala 
tudi država, če se boš zato pošteno potrudil". 

*» Vanja P ograje 
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Glas i lo R o k o v n j a č 

Odsev življenja in dela v občini 
P rogramska zasnova mesečnika Rokov

njač je namenjena obveščanju javnos

ti o aktualnih dogajanjih na vseh po

dročjih življenja in dela v naši občini . Tako 

bomo v glasilu objavljali prispevke, ki jih 

bomo posredovali člani uredniškega odbora 

Rokovnjač , dopisniki in ostali dopisovalci. 

Poudarek mora bit i tudi na mladih . Že l imo , 

da glasilo poslane nekol iko bolj aktualno, kot 

je bi lo morda do sedaj. N e k o l i k o bolje bomo 

obelodanili delo obč inske uprave in obč in 

skega sveta, mnenja in poglede svetnikov, 

zlasti na tiste vidike družbenega in gospo

darskega življenja v naši obč in i , ki so predmet 

obravnave. Objavl janje prispevkov mora 

enakovredno pokr iva t i vse predele n a š e 

obč ine . Posebej bomo pozorni, da bodo enako 

dobro predstavljena p o d r o č j a , k i nimajo 

č l a n o v v našem uredn i škem odboru. V lakih 

p r imer ih bo potrebno pokr iva t i n j ihovo 

področje in sodelovati z rednimi dopisniki . 

V s i , ki bomo sooblikovali glasilo in zlasti s 

č lanki prispevali k njegovi vsebini, moramo 

vzpostavljati z okoljem obču tek zaupanja v 

obojestranski komunikaci j i in jo usmerjati v 

pozit ivno smer. To bo vodi lo v objektivnost 

vsega, kar bomo hotel i v glasilu predstaviti, 

komentirati ali polemizirati . 

Vsebina ho vkl jučevala sledeča področja : 

- Informacije 0 delu obč inskega sveta O b č i 

ne Lukov ica in odborov v obl ik i predlogov 

in sprejetih sklepov, pobude, mnenja in 

vprašanja svetnikov tet odgovorov nanje s 

strani obč inske uprave. 

- Informacije o delu obč inske uprave. 

- Vesti i n komentarji o dogajanjih v sosed

njih krajih, zlasti sosednjih o b č i n a h . 

- Informacije iz krajevnih skupnosti. 

- Vesti iz strankarskega življenja. 

- Članke, ki oživljajo tradicionalne sloven

ske etnografske in druge vrednote. 

- CJanke s področja dela društev. 

- (danke s komentarji o dogajanjih in rezul

tatih poslovanja na področju gospodarstva 

in d ružben ih dejavnosti. 

- (danke o srečanj ih z občan i ali l judmi, ki so 

z o b č i n o kako drugače povezani. 

- Informacije z okroglih miz, t i skovnih kon

ferenc, r az l i čn ih obiskov v o b č i n i in 

p< »dobno. 

- Informacije, ki prispevajo k večji prometni 

varnosti. 

- Č l a n k e s področja varstva okolja. 

- Informacije s področ ja izumiteljstva, inova

torstva, ekologije tet varčevanja z energijo. 

- Pisma bralcev: odzive, mnenja, odmeve, 

predloge, pobude, komentatje, pr i tožbe. 

- Informacije s področ ja športa. 

- H u m o r i s t i č n e prispevke, humoreske, epi

grame, anekdote. 

- Literarne prispevke. 

- Prispevke pedagogov in učencev osnovne 

i n pod ružn i čn ih šol. 

- Prispevke o življenju mladih v obč in i . 

- Predstavitev zanimivih družin ( re jniš tvo, 

šport , obrt, glasba, kmetijstvo,. . .) 

- Krono loško o rojstvih, porokah, na novo 

priseljenih in umrl ih o b č a n i h . 

- Reklamno-propagandna obvestila. 

U r e d n i š t v o k programski zasnovi dodaja 

upoš tevan je cilja, da se v vsebino časopisa 

Rokovn jač vkl jučujejo vsi č lanki , ki prihajajo 

dobronamerno na naslov časopisa. U r e d n i š 

tvo ima pravico tlo neohjavljanja č lankov , k i 

so namenjeni žaljenju, blatenju, obrekovanju, 

pon iževan ju , . . . U r e d n i š t v o tudi ne bo objav

ljalo č lankov , ki zadevajo spore med ljudmi. 

Pravi lnik o honoriranju č lankov in ostalih 
prispevkov, objavljenih v glasilu Rokovn jač 

ter o nadomestilu za č l ane uredniškega odbo

ra žel imo dopolni t i z naslednjim: 

Honor i ra l i homo vse prispevke č l anov ured

niškega odbora in dopisnikov, torej n a r o č e n e 

prispevke in tudi druge literarne prispevke, 

ker so inovat ivni v smislu boljše vsebine 

glasila in tudi usmerjani na sestankih ured

niškega odbora. N e n a r o č e n i h č l ankov osta

l im dopisovalcem ne homo honoriral i . 

Ostale dopolnitve bomo dodali po diskusiji 

uredniškega odbora. 

Mar ta L a v n i 

Naš gost - Drago Jerman 
Z nov imi ljudmi pri glasilu R o k o v n j a č 

nastajajo tudi nove rubrike. Ko t prvega 

gosta predstavljamo znanca iz sosednje 

ulice, č loveka , k i je predan slikanju ter 

Brdu. M o č n o je povezan z naš im krajem, 

saj je n i p o m e m b n e j š e prireditve, kjer ne 

bi podarili ene izmed njegovih slik v 

spomin. Seveda, to je slikar Drago Jerman. 

Butino spremlja dogajanja v občin i in z 

videt) kamero posname prenekatero prire

ditev. 

Se večkra t pa ga je videt i , ko z stojalom in 

papirji hi t i proti kraju nastajanja njegove 

nove umetnine. Drago je bil rojen leta 

1940 in je gluhonem od rojstva, kljub 

temu pa je konča l osnovno solo ter pok

l icno Solo v Ljubljani . Izučil se je za č rko-

slikarja in je svoj pokl ic opravljal v pod
jetju Sap. Ko t slikar amater se je pričel 

uveljavljati že v mladosti, njegovi priljub

ljeni temi pa sta pokrajina in kulturna 

dediščina podeželja. Sodi v sam vrh glu
honemih umetnikov amaterjev v Slove

nij i in se rad udeležuje kolonij širom po 

naši tleželi. M e d trajnimi deli je tudi nje

gova upodobitev cerkve na Brdu, katete 

bližnji sosed je i n je bila uporabljena že v 

nekaj izvedbah kot priponka, nalepka, 

značka. V vel iko veselje in čast nam je 

lahko, tla poznamo tega preprostega, ven

dar velikega slikarja. Iz svojih mlajših let 

sem pri kolesarskem klubu Rog spoznal 

kar nekaj gluhonemih kolesarjev, ko smo 

se po dolgem času srečali , j ih je poleg tega, 

kako živiš, zanimalo tudi, kje in ko sem 

povedal, tla v L u k o v i c i , so takoj omeni l i 

ime Drago Jerman. 

Zaradi njegovega podpisa na slikah je 

avtot zapisa spremenil nač in podpisovan

ja sam umetnik pa tudi. A Djd 

PLESKARSTVO in SOBOSOKARSTVO 

Miro Jerman 

Podsmrečje 4, 1223 BLAGOVICA, tel.. 041 640 298 

N u d i m o : 

Vse klasične soboslikarske storitve 
Dekorativni ometi in premazi 

Izdelava toplotno izolacijskih fasad 
Oplesk napušcev 
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V poldrugem stoletju se ljudje nismo poboljšali 
Tožiti nad slabimi časi ljudje dobro znajo. 

Zdihovati, da so ljudje čedalje hujši, 

slišimo marsikoga. 

Pa vse take tožbe so prazne, 

dokler roke križem držimo, 

hudobi pa damo prosto rasti med nami. 

S tožbami ne bomo poboljšali sveta, ne sami sebe, 

ampak vsak naj stori po svojem stanu, 

kolikor premore, 

in hitro bo boljši svet. 

Anton Martin Slomšek 

V poldrugem stoletju se ljudje nismo vel iko 

poboljšal i . S lomškova graja zadeva nas prav 

tol iko, kot je njegove sodobnike. Pr i tožujemo 

se nad vsem mogoč im: nad potratno državo, 

k i nam nalaga vedno višje davke, nad slabo 

o b č i n s k o upravo, k i ne ugodi naš im osebnim 

željam, nad slabimi p lačami in visoko infla

cijo, zdravniki stavkajo, ker hoče jo višje p lače 

in manjše obremenitve, po dtugi strani pa je 

vel iko ljudi nezadovoljnih z n j ihovim delom. 

Praznik dela, ki smo ga nedavno praznovali, 

nam je spet postregel z množ ico hesed, iz 

katerih smo lahko razbrali, da je delo še 

vedno cenjena vrednota. M o g o č e pa je manj

kalo malo S lomškovega poudarka - vrednora 

je samo dobro in vestno opravljeno delo, 

slabo in p o v r š n o pa ne. In če bi vsak od nas v 

svojem pokl icu vsaj del energije, ki jo porabi

mo za pr i toževanje nad slabim delom drugih, 

usmeril v svoje delo, da bi ga dobro in 

p o š t e n o opravi l , bi se kol ič ina slabo oprav

ljenega dela v naši družbi hitro zmanjšala in 

hi porreba po pr i toževanju m o č n o upadla. 

Tone Meden 

koaliclta M.Si S D S 
Nova Slovenija 

Občinska odbora SDS in Nsi Lukovica Vas vabita na javno tribuno 

Aktualna vprašanja političnega 
življenja v Sloveniji 

v petek, 7. junija 2002 ob 19. uri 
v dvorani Kulturnega doma Janko Kersnik v Lukovici. 

Na njej bosta nastopila predsednika strank 
Koalicije Slovenija dr. Andrej Bajuk in Janez Janša. 

Gostja večera bo kandidatka za predsednico RS ga. Barbara Brezigar. 

Andrej Kržan 
predsednik OO SDS Lukovica 

Veselimo se srečanja z vami! 
Franc Avbelj 

predsednik OO Nsi Lukovica 

O B V E S T I L O 
Odbor za gospodarstvo, obrt, kmetijstvo in turizem obvešča vse o b č a n e , da bo razpis 

ugodnih posojil: - stanovanjskih posojil in sofinanciranju obrestne mere za stanovanjska 

posojila; - posojil za pospeševanje razvoja kmetijstva; 

- posojil za razvoj obrti , podje tn i š tva in turizma, 

zaradi usklajevanja pravi ln ikov z Zakonom o nadzoru državnih p o m o č i (Ur . list R S , št. 

1/00), objavljen v eni izmed naslednjih številk glasila R o k o v n j a č . 

H v a l a za razumevanje. 

Občina Lukovica, Občinski svet, Odbor za gospodarstvo, obrt, kmetijstvo in turizem 

1. junija na Rokovnjaški pohod 

M e d d r u š t v e n a odbora planinskih d ruš tev kamniško-b is t r i škega območ ja - Ljubljana in 

Planinsko d ruš tvo M o r a v č e vabijo 1. in 2. junija na 12. n o č n i Rokovnjašk i pohod od 

Trojan do M o r a v č . Start 1. junija ob 20.30 uri pred gosrinskim podjetjem Trojane d.o.o., 

cilj pa 2. junija ob 9. uri v M o r a v č a h pred pred Gas i l sk im domom. Š t a r t n i n a za udeleženca 

je 1.200 tolarjev. Prijavite se lahko do 28. maja na tel. 041/683 338 ali osebno dve uri 

pred startom na Trojanah. Pohodn ik i hodijo na lastno odgovornost v skupini pod 

vodstvom planinskih vodnikov. Organizacijski odbor 

Predstavljeno Gradiško jezero 
U č e n c i t u r i s t i č n e g a krožka O S Janka 

Kersnika Brdo pod vodstvom mentorice 

ga. Marjane Flis Lederer so na 16. festi

valu "Turizmu pomaga lastna glava" s 

temo "Napeljite vodo na tur is t ični m l i n " 

uspešno predstavili svojo vizijo Grad i š -

kega jezera in s tem osvojili zlato priznan

je. Pred tem so se pomeril i tudi v regij

skem merilu, kjer so tudi osvojili zlato 

priznanje. Svojo vizijo so predstavili v 

obl ik i makete jezera z okol ico, brošuro rer 

v dramski ob l ik i . A v r o r odrske uprizoritve 

V i l i G o l o b je z domiselnim besedilom 

navduši l žirijo in gledalce. Vsem iskreno 

č e s t i t a m o in žel imo še naprej uspešno in 

kreativno delo! 

to Zupan in občinska uprava 

Turna smuka na Komni 
Letos sem bil na K o m n i že tret j ič . Poleg 

Tadeje in Bogdana, ki sta vodila turno 

smučan je , nas je bi lo v skupini še osem 

fantov in pes. 

V petek smo se s kombijem odpeljali priti 

slapu Sav ic i . S m u č i in velike nahrbtnike 

smo dali na tovorno žičnico, z manjš imi 

nahrbtniki in palicami pa smo se odpra

v i l i proti K o m n i . Pogledat smo šli tudi 

slap Savico, kjer smo imeli malico. V kočo 

pod Bogatinom smo prišli v času kosila. 

M e d bivanjem na K o m n i smo odhajali na 

ture, se učili o plazovih in izvedeli vel iko 

novega. Imeli smo štafe tne igre in tek

moval i v smučarsk ih skokih . 

Trije dnevi našega bivanja na K o m n i so 

min i l i vel iko prehitro. K o sem utrujen 

prišel domov sem skleni l , da grem nasled

nje leto znova na Korono. 

to Andrej Testen 4- b. 
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Birma v župniji Brdc 

Naših petinšestdeset birmank in birmancev 
V razcvetelem nedeljskem dopoldnevu 

enaindvajsetega aprila je zvonjenje v 

župnijski cerkvi Matere Božje na 

Brdu privabljalo m n o ž i c o ljudi. Krona 

slovesnega praznovanja je bila potrditev 

zakramenta sv. birme, ki ga je prejelo kar 

pet inšes tdeset birmank ter birmancev iz 

domače župnije. Slovesno mašo je vodil 

nadškof in metropolit dr. Franc Perko, ki je 

tudi birmoval. V mašni daritvi sta poleg 

domačega župnika Andreja Sveteta sodelo

vala še Peter Kvaternik in župnik iz župnije 

Ljubljana-Koseze Igor D o l i n š e k , po rodu 

domačin iz Dupeljna. Duhovno so jo obo

gatili tudi birmanci sami, starši, botri in 

zborovsko petje mladinskega in mešanega 

pevskega zbora. 

Ta dan je bi l p o s v e č e n tudi duhovn im po

kl icem, k i j i h je župnija Brdo že darovala v 

preteklosti, je v začetku maše pohval i l nad

škof. Prejem zakramenta sv. birme pa je 

zače tek v sak r šne duhovne poklicanosti. 

"Ve l ik je dar svetega duha", ki so ga v veri 

potrdi l i b i rmanci , je v pridigi poudaril . Je 

zače tek zrelega k r š č a n s k e g a razmiš l jan ja , 

pomemben mejnik v življenju za mladega 

č loveka , k i vstopa v jutrišnji svet, zasičen z 

dobrim i n slabim, zato je stanovitnost č love-

Slika za spomin. 

ka v veri , zlasti ljubezni do bližnjega edino 

prava pot. Temeljita priprava na letošnjo 

birmo na Brdu je pri verouku potekala skozi 

celo šolsko leto in se dopolnjevala v vetski 

vzgoji tudi v d o m a č e m okolju, kat je vel iko 

Foto: Nada Prašnikar 

delo domačega župnika in staršev. 

Slovesnosti je botrovalo tudi lepo vreme, k i je 

bi lo sicer prav te dni zelo muhasto. 

to Marta Lavrič 

Slovesna razglasitev sklepov 
sinode 18. maja na Brezjah 
Slovesna razglasitev sklepov sinode bo v 

soboto, 18. maja, dopoldne na Brezjah. 

Navzoč, ho posebni papežev odposlanec. 

Ker gre za zelo pomemben dokument, k i 

ho v mar s i čem zaznamoval prihodnost 

Cerkve na Slovenskem, in je sad naših 

skupnih iskanj, smo vabljeni v č i m 

večjem številu k tej slovesnosti. 

Kulturno izobraževalno društvo Franc 

Bernik pripravlja predavanje z naslovom 

Prostovoljno delo v vzgoji in izobraževan

ju v č e t r t e k , 6. junija ob 20.00, v 

K u l t u r n e m domu Franca B c r n i k a v 

Domža lah . 

Maša za domovino v cerkvi sv. Valent ina 

na L imbar sk i gori i n kresovanje na 

Limbarski gori bo v nedeljo, 23. junija ob 

20.00 uri. 

toM. L . 

Župnijska karitas 

Z b i r a m o s t a r p a p i r 

P od geslom Naredi te t r i lepe stvari 

naenkrat župn i j ska Kari tas B r d o i n 

Zlato polje zbira star časop i sn i papir 

ob p o m o č i Surovine iz Kranja . Zbran i zne

sek pa bodo nameni l i misijonarju Franc i ju 

P a v l i c u , k i deluje v B o l i v i j i . 

Č e hi vsak od u č e n c e v ve roučne šole prinesel 

samo 20 kg papirja, bo znesek zbranega denar

ja pokazal na obletnico, ki jo letos obhaja 

slovenski katol iški tednik Družina. Pospraviti 

stanovanje o d v e č n e g a papirja, pomagati 

industriji prit i do prepotrebnih surovin ter 

f i n a n č n o pomagati rojaku v misijonu pa so tr i 

lepe stvari naenkrat. A k c i j i se je odzvala tudi 

obč inska uprava in namenila kar nekaj k i l o 

gramov časopisnega papirja za dober namen. 

Č e vam je doma v napoto, ga lahko oddate v 

župnišču na Brdu. Kaj več o delu i n življenju 

Francija Pavl ica pa v eni od pr ihodnj ih 

š tevi lk. to in joto: Djd Otroci z veseljem prinašajo papir. 
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N a podlagi 12. č lena O d l o k a o priznanjih in nagradah O b č i n e Lukovica in o priznanjih župana 

O b č i n e Lukov ica (Uradn i vestnik O b č i n e Lukovica , št. 4/98) Komisi ja za priznanja in odl iko

vanja objavlja 

Javni razpLs za zbiranje predlogov za podelitev obč inskih priznanj in nagrad v letu 2 0 0 2 

1. Priznanja Obč ine Lukovica v letu 2 0 0 2 so: 

- čas tn i o b č a n O b č i n e Lukovica 

- priznanje O b č i n e Lukovica 

2 . Priznanja Obč ine Lukovica se podeljujejo za dosežke , ki so prispevali k bol jšemu življenju 

o b č a n o v in imajo pomen za razvoj in ugled o b č i n e na gospodarskem, kulturnem, znanstvenem, 

vzgojno- izohraževalnem, š p o r t n e m , naravovarstvenem področju in na drugih področ j ih 

3. Priznanja se lahko podelijo: posameznikom, skupinam, organizacijam in skupnostim, pod

jetjem, d r u š t v o m , zavodom in drugim pravnim osebam. 

4 . Predlog za podelitev priznanj O b č i n e Lukovica lahko podajo posamezniki, po l i t i čne 

stranke, podjetja, d tu š tva ter druge organizacije in skupnosti. 

5. Predlog za podelitev priznanja mora biti podan v pisni ob l ik i ter mora vsebovati: 

- podatke o predlagatelju 

- vrsto predlaganega priznanja 

- obrazložitev k predlogu 

- dokumente, ki potrjujejo dejstva v obrazložitvi . 

6. Rok za vložitev predlogov je 3 0 . 0 6 . 2 0 0 2 . 

Svoje predloge pošlji te na naslov: O b č i n a Lukovica , Lukovica 46, 1225 Lukovica s pripisom 

"Javni razpis za podelitev priznanj O b č i n e Lukovica." 

Predsednik Komisije za priznanja in odl ikovanja: 

C i r i l Smrkol j , l.r. 

Ukrep i kmetijske politike 2002 
Tudi v le tošnjem letu Agenci ja R S za kmetijske trge in razvoj podeželja vabi k izpolnjevanju 

obrazcev za pridobitev denarnih sredstev iz naslova Ukrep i 2002. Vloge , k i j ih bodo lanskolet

ni up t av i čenc i dobi l i na dom, ostali pa na o b m o č n i h kmetijsko gozdarskih zavodih, bodo 

kmetijski svetovalci pted oddajo na agencijo prekontrolirali na popolnost. 

Obrazci - evidenca o kol ič ini mleka na kmetiji- so na voljo pri KSS in K Z Lukovica. 

Izpolnijo jih vsi rejci krav-tudi krav dojilj. 

V nadaljevanju vas na kratko želim opozoriti na tisto, kar je potrebno upoš teva t i za pravi lno 

izpolnjeno in popolno vlogo. N e pozabite: rok za oddajo vloge je od 25 . aprila do 24 . maja 

2 0 0 2 . 

N E K A J S P L O Š N I H N A S V E T O V ZA P R A V I L N O IZPOLNJENO IN P O P O L N O V L O G O : 

1. Vlogo izpolnite čit lj ivo, s tiskanimi črkami 

2. Priložite vsa potrebna potrdila in dokazila (če je to potrebno) 

3. Bodite pozorni na spremembe in novosti: 

V Uredb i o izvedbi ukrepov kmetijske poli t ike za leto 2002 in spremljajočih uredbah ter t ržnih 

redih je v primerjavi z letom 2001 nekaj sprememb. Tudi v Slovenskem kmetijsko okoljskem 

programu se letos obeta nekaj sprememb. M e d drugim bodo uprav ičenc i v letu 2002 podpisali 

pogodbo, na podlagi katete bodo uktepe S K O P izvajali naslednjih pet let. 

4 . Usk l ad i t e 

- podatke, s katerimi razpolagate sami, s podatki iz katastra; 

- stanje vpisa v Cen t ra lnem registru govedi s stanjem živali v hlevu; 

- stanje v Registru trajnih nasadov (nasadi jablan, h rušk) s stanjem v natavi. 

5. Preden vlogo oddate, jo v pregled izročite kmetijskemu svetovalcu. S seboj obvezno pri

nesite tudi kopijo katastrskega načrta z vrisanimi posamičnimi enotami rabe 

6. Držite se roka za oddajo vloge - od 25 . aprila do 24 . maja 2 0 0 2 

7. Kopije vloge, vseh dokazil in potrdil O B V E Z N O shranite doma še najmanj 4 leta po tis

tem, ko boste prejeli denar. 

Tomaž M o č n i k , d ip l . univ. inž. 

Dogodki na območju občine 
Lukovica od 01.04.2002 do 
30.04.2002 

Vlom v kontejner v Kompoljah 
Policisti Policijske postaje Domžale so 

bi l i po telefonu obveščen i , da je bilo 

v loml j eno v kontejner, k i služi kot 

p r i ročno skladišče na gradbišču avtoceste 

v naselju Kompolje . Policist i so z ogle

dom kraja ugotovil i , da je bi lo vlomljeno 

v kontejner, vendar storilec ni odnesel 

ničesar , ker se je pri v lomu sprožila alar

mna naprava. Po l i c i s t i z zhitanjem 

obvestil 0 storilcu nadaljujejo. 

Vlom v delovni stroj v Blagovici 
Policist i Policijske postaje Domžale so 

bi l i po telefonu obveščen i , tla je bilo 

vlomljeno v delovni stroj na gradbišču 

avtoceste v Blagovic i . Policist i so z ogle

dom kraja ugotovil i , da je do sedaj še nez

nani storilec v lomi l v delovni stroj in iz 

Stroja izvršil t a tv ino več j ih kosov 

različnega orodja. Podjetje Gtadis je s 

tem o š k o d o v a n o za okol i 50.000,00 SIT. 

Policisti z zbiranjem obvestil o storilcu 

nadaljujejo. 

Vlom v delovne stroje in tatvine 
goriva 
Policist i Policijske postaje Domžale so v 

mesecu aprilu obravnavali več v lomov v 

delovne stroje na gradbišču avtoceste, 

kjer je bi la izvršena ta tvina goriva. 

Policis t i z zbiranjem obvestil O storilcu 

nadaljujejo. 

Iskanje pogrešane osebe 
Policist i Policijske postaje Domžale so 

bi l i obveščen i , da naj bi od doma nez

nano kam odšla B. P. iz Rafolč. V akcijo 

iskanja pogrešane osebe so se vključili 

tudi gasilci p ros tovol jn ih gasi lskih 

društev o b č i n e Lukov ica . A k c i j a iskanja 

je bila uspešna , saj je bila pogrešana naj

dena živa. Policijska postaja Domžale se 

za p o m o č pri iskanju pogrešane zahvalju

je vsem sodelu joč im gasilcem, še posebej 

pa poveljniku gospodu Judežu, k i je kljub 

temu, da je akcija iskanja potekala v 

ponedeljek, uspel dobit i 19 gasilcev, k i so 

sodelovali v iskanju. 

A Marko Kladnik, 

vodja, policijskega okoliša 
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O h odprtem erohu 

V 
ranem jutru je utrujena zaspala zad

nja zvezda na nebu in z njo je ugas

nilo tudi tvoje življenje. 

Zunaj pa se v razkošju barv prebuja pomlad. 

Drobne rosne kaplje drsijo po nežn ih zelenih 

l ist ih kot biserne solze slovesa. List češn jeve-

ga cveta trepeta v svežem jutru kot zvezdni 

utrinek, k i išče pot do d r h t e č e zemlje. Z ubra

no melodi jo se prebujajo ptice - tvo j i , 

M i l e n a , zvesti prijatelji. A danes zaman trka

jo na šipo tvojega okna, zaman brskajo po 

okenski po l i c i , zaman iščejo drobnih zrn. V 

tvojih sobah je t iš ina, t iš ina, ki boli . Tebe, 

M i l e n a , ni več. Sledi la si pesnikovemu po

vabilu, k i te vabi: 

"Ne boš več v zvezdnatih nočeh bedel, 

ne boš več sanjal in ne j>el, 

ne boš nemiren čakal več pomladi, 

kdaj breskve vzcvetejo in trt nasadi. 

Ne boš več svoje duše vpraševal, 

odkod in kam, kaj prav je, kaj ni prav, 

kje luč, kje tema je in kje ti poti 

k resnici vodijo, kje k večni semoti. 

(A.Gradnik) 

O d h a j a š , M i l e n a . Za vedno nas zapuščaš. A 

ne, da hi hotela, si nam pustila odprto l ino za 

obujanje spominov na tvoje delo, nate 

M i l e n a , na tvoje življenje, k i si ga živela v 

vsej polnosti . 

L a h k o bi rekla: " B i l o je pred mnog imi 

le t i . . . . " , a zdi se mi , kot da je bi lo včera j . Leta 

1964 si prišla v n a š o šo lo na Brdo pri 

L u k o v i c i . De lovn i dan ti je usmerjal šolski 

zvonec. O b p o l n i zaposl i tvi si z u č e n c i 

preživljala delovni čas še v dramskem krožku. 

K d o se ne spominja " P a s t i r č k o v in 

princeske", ki ste j ih z učenc i igrali na naših 

odrih. S smehom, dobro voljo, pa tudi s har

m o n i k o si privabl jala u č e n c e in j i h z 

n a t a n č n o s t j o vztrajno usmerjala do nov ih 

znanj. M e d u č e n c e si se vračala še nekaj let 

po upokojitvi kot naša knj ižničarka. Uči te l j i 

smo b i l i radi v tvoji bližini, saj smo vedeli, da 

sta pri tebi doma smeh in življenjska vedrina, 

k i sta v nas vl ivala nov ih moči . 

V vsej svoji n a t a n č n o s t i si tudi v pokoju urav

navala svoj delovni dan. Uživala si v naravi v 

dolgih sprehodih. V luči večernega sonca si 

opazovala drevesa, k i so se bleščala v zlatu. 

Čutila si, da v ranem jutru v zelenih poljih in 

ravninah počiva hladen mir. Znala si se 

ustaviti tam, kjer sije sonce, pa čeprav je bi l 

to le majhen košček vrta za stanovanjskim 

blokom. Klepet, prijazne besede s sosedami, 

ki so se sklanjale čez balkon, tvoj smeh, so 

vedno napovedovali lep dan. 

Mnogo ti je pomenilo druženje s prijatelji, 

znanci. Zato si v Društvu upokojencev nabi

rala nov krog prijateljev, ki so bogatili tvoj 

vsakdan. Kar 1 5 let si usmerjala utrip dela v 

društvu kot njegova tajnica. Upokojenci te 

pogtešamo, saj si ob vsakem odhodu na izlet že 

zjutraj v avtobusu poleg skrbi za vsakega 

posameznika postregla nasmeh in dobro voljo. 

Vse naj lepše stvari, ki se človeku zgodijo v 

živl jenju , SO n e p r i č a k o v a n e in j i h ne 

načr tuješ . V tvojem življenju je bila najlepša 

sreča tvoj nečak Andre j z ženo in otrokoma. 

K o l i k o lepih besed, iskrenih pohval si jim 

namenjala, ko je pogovor nanesel nanje. O b 

njih so v vsem, tudi v najmanjš ih pozornostih 

vselej imela pred sabo najvišji smisel. 

M i l e n a , z nasmehom v očeh si utirala svojo 

življenjsko pot, p o k o n č n o , neodvisno, kot da 

bi vedela, da življenje niso dnevi, k i so m i n i l i , 

t e m v e č dnev i , k i smo si j i h zapomni l i . 

Pogrešali le bomo. 

Za vse, ki so te imeli radi, zapisala 

to Stana Stopar 

N e o d g >ovorno ravnanje 

Zakaj lahko nekateri tako? 
M edtem ko nekateri še lopate ne 

zasadijo v zemljo, pa že dobijo 

obisk inšpektorjev, si drugi lahko 

pri-voščijo kaj več . 

Pri pr iklopu novogradenj na javno vodovod

no omrežje je izvajalec del za seboj pozabil 

^postaviti prvotno stanje. Kljub opozarjanju, 

ua kanal mora biti prepusten, cesta pa pre

vozna, se to n i zgodilo. Č e je izvajalec tlakov 

pozabil za seboj počist i t i in je beton pustil kar 

v kanalu, ravno tako tudi cev, so 

priklopa na javno vodovodno omrežje po

glavje zase. Je temu krivo tO, da obč ina še 

nima svojega inšpektorja ali odnos in nač in 

dela še za časa bivše Jugoslavije? Do kdaj 

rako, se sprašujemo mnogi, Bo obč ina oziro

ma odgovorni na občin i odgovoril? Sndjd 

Zaprla trudne si oči 

in naša lučka naj ti 

v spomin gori! 

Naši dragi Mileni v slovo. 

22.4.2002 smo se na Ljubljanskih Žalah 
poslovi l i od naše dolgoletne tajnice in 

č lan ice Druš tva upokojencev Lukov ica . 
V s e m , k i ste se udeležili žalnega slovesa, 

hvala. 

Zahvala gospe Stani Stopar za ganljive 

besede slovesa. 

D U Lukov ica 

ZAHVALA 

V š t i r i insedemdese tem letu starosti nas 

je zapustil naš dragi mož, oče , dedek, 

brat in stric 

A N T O N J A Z B E C 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, k i ste ga 

spremili na njegovi zadnji poti in 

karkoli darovali v njegov spomin. 

Vs i njegovi 

R O K O V N J A Č je glasilo O k i n e Lukovicu. Prejeituij,, 
ga brezplačno vsa gospodinjstva o k i n e Lukovica; 
glavna in odgovorna urednica: Marta Lavni!; člani 
uredniškega odbora: Marko Cerar, Magda Kreft, 
Grega Zdovc, Danilo Kastt-lic, Prago Juteršek, Zinka 
Meden; ustanovitelj: O k i n a Lukovica, Lukovica 46, 
1225 Lukovica, tel. 04/72 35 119, spletna srran: 
www.lukovica.si, e-mail: okina.lukovica@lukovica.si, 
rokovnjac@luknvica.si; izdajatelj: Specom, d.o.o. 
Radovljica, p.p. 39, 4240 Radovljica (Bojan Rauh); 
trženje oglasnega prostora: tel. 04/53 18 636; naklada: 
1.700 izvodov. Glasilo sodi med proizvode, za katere 
sc obračunava 8,5% D D V (Ur. I. RS st. 89/98). 
Rokovnjač je vpisan v evidenco javnih glasil 
Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 
1661. Uredništvo si pridržuje pravico do krajšanja 
besedil glede na tehnične in materialne možnosti. 

http://www.lukovica.si
mailto:okina.lukovica@lukovica.si
mailto:rokovnjac@luknvica.si


ZADNJA STRAN Rokounjač 
Dimnikar s tvo L i t i j a s.p., Franc Dobravec, Šmar ska c. 3, L i t i j a 

Odslej bodo skrbeli za čiščenje kurilnih naprav 

V občini Lukovica opravljajo dimnikarske 

storitve: Ignac Rozman, Silvester Poharič in 

Franc Dobravec. 

P ri vsakem izgorevanju nastajajo saje 

in te je potrebno v vsakem primeru 

očist i t i . Kol ič ina saj, ki nastaja kot 

stranski produkt izgorevanja, je odvisna od 

raznolikosti kurišč in goriva. Kurilna tehni

ka se spreminja in skladno z e k o l o š k o osveš 

čenost jo kurišča prehajajo na uporabo či

stejših goriv. Tako se razmerje med trdim 

gorivom, t e k o č i m gorivom in plinastim 

gorivom vseskozi spreminja. Toda tudi 

e k o l o š k o čistejša goriva potrebujejo nadzor 

oziroma kontrolo celotnega energetskega 

postroja v okviru varnega delovanja. 

Dimnikarska služba obsega pregledovanje i n 

č iščenje ku r i ln ih d imovodn ih in prezračeval 

n i h naprav ter meritve emisij d i m n i h p l inov 

in s tem zagotavlja upotahnikom č imbol j 

varno, funkcionalno in opt imalno delovanje 

sistemov ogrevanja in prezračevanja v živ

ljenjskem okolju, v katetem prebivamo. 

Osnovne naloge dimnikarske službe so zago

tavljanje varstva pred požarom na vseh kur i l 

n i h , d imovodn ih in p rezračeva ln ih napravah 

ter napravah za shranjevanje goriv, varstvo 

ljudi pred zadušitvi jo in zastrupitvijo z d i m n i 

mi p l i n i , va rčevan je z energijo in varstvo 

zraka pred onesnaževan j em. 

Naloge dimnikarske službe izvajamo s storit

vami , kot so pregledovanje, č iščenje , meritve 

emisij, opozarjanjem na nepravilnosti i n sve

tovanjem v okvi ru dejavnosti. 

Dosedanji izvajalec d i m n i k a r s k i h storitev 

A l o j z Tkalec , Dimnikars tvo s.p., Š e n t v i d pri 

L u k o v i c i 45 je prenehal opravljati dejavnost. 

N a pobudo O b č i n e Lukov ica smo med števi l 

n i m i pre jemniki p rošn je za posredovanje 

ponudbe za pridobitev koncesije za izvajanje 

obvezne gospodarske - dimnikarske službe za 

pregledovanje, nadzorovanje in č i š čen j e 

ku r i l n ih naprav, d i m n i h vodov in z račn ikov 

zaradi varstva zraka na celotnem področ ju 

o b č i n e L u k o v i c a posredovali tudi svojo 

ponudbo. O b č i n a Lukov ica je kot koncen-

dent p r a v o č a s n o pridobila ponudbo št i r ih 

nos i lcev te dejavnosti i n se na podlagi 

s t rokovno pr imer ja ln ih analiz, katete je 

opravila posebna komisija, odloč i la , da je 

na jugodne j šo ponudbo poslalo naše podjetje -

Dimnikarstvo Litija s.p. Franc Dobravec, 

Smarska cesta 3 , Litija. 

V mesecu aprilu smo z O b č i n o Lukov ica skle

n i l i koncesijsko pogodbo o pregledovanju, 

nadzorovanju in čiščenju ku r i l n ih naprav, 

d i m n i h vodov in zračnikov zaradi varstva 

zraka. 

N a š a obra tova ln ica s š t i r imi zaposlenimi 

( P o h a r i č Silvester, Rozman Ignac, Dobravec 

Sabina in sam - Dobravec Franc) uspešno 

opravlja dimnikarske stotitve na celotnem 

območ ju o b č i n e Li t i ja in razpolaga z vso opre

mo i n instrumenti. 

N a š a d ruž ina je začela z d imnika r sko 

dejavnostjo že 1919. leta, tako da d i m n i 

karsko obrt pri nas opravljamo že kot tretji 

rod. Za o b č a n e o b č i n e Lukov ica je verjetno 

zanimiv podatek, da se je pri mojem statem 

oče tu izučil poklica vaš dobro poznani o b č a n 

Mlaka r Jože, k i je v preteklosti skrbel za vaša 

kurišča. 

V letu 2001 smo v Sloveni j i ponovno pričel i 

z izvajanjem mojstrskih izpitov za pridobitev 

naziva d imnika r sk i mojster, kjer ak t i vno 

sodelujem kot mult ipl ikator ( izobraževalec 

mojstrov), hkrat i pa sem bi l sestavljalec izpit

nega kataloga, katerega je potrdil Cente r za 

pokl icno izobraževanje Republike Slovenije , 

med p r v i m i pa sem oprav i l potrebne 

izobraževalne segmente za pridobitev naziva 

dimnikarski mojster 

O b tej pr i ložnos t i o b v e š č a m vse lastnike 

oziroma uporabnike kurišč, da j i h bomo v 

kratkem obiskali in se j im predstavili. 

to Franc Dobravec, dimnikarski mojster 

Peregrinov sejem 

Na sejmu je lahko vsak našel nekaj zase 
T ako tokratni sejem kakor kasnejši 

Lukov sejem sta dobila ime po svet

nikih, ki sta povezana s cerkvijo na 

Brdu odnosno v Praprečah . Ze Marija 

Terezija je potrdila pravico prirejati sejme v 

Lukovici in od davnega leta 1865 so imeli v 

Sejemski utrip Foto: Danilo Kastelic 

Lukovici kar štiri sejme. V sedanjem času 

pa tur is t ično društvo ob pomoči k m e č k i h 

žena, čebelarjev ter ostalih u d e l e ž e n c e v 

organizira dobro obiskane sejme. 

Sejem b i l je živ, bi lahko zapisali, saj je kljub 

slabemu vremenu pisana m n o ž i c a razno

barvnih dežn ikov v zadovoljstvo razstavljal-

cev in ptodajalcev dala sluti t i , da bo posel 

dober Verjetno so obiskovalci opazil i , da se iz 

sejma v sejem dviguje kvali teta blaga i n da 

krama počasi izginja, kar je tudi prav. Po ogle

du razstave dobrot, k i so j i h pripravile k m e č k e 

žene v dvoran i kul turnega doma, so se 

m n o g i m pocedi le s l ine i n t ežko je b i lo 

počaka t i do začetka prodaje n j ihov ih dobrot. 

Ptecejšnje š tev i lo obiskovalcev je prišlo po 

d o m a č kruh, salamo tet med in se potem 

tavno zaradi slabega vremena odprav i lo 

domov i n so tako zamudi l i nastop har

monikarjev. Tokrat je na sejmu lahko vsak 

naše l nekaj zase. P o k u š i n a d o m a č i h 

proizvodov, eko loško kmetovanje, čebelar

stvo, aktiv k m e č k i h žena, umetn ik i še i n še bi 

lahko naš teva l i , če bi kljub slabemu vremenu 

dobro ob iskani sejem ho te l i podrobneje 

opisati, pa naj slike povedo več . Nakupl jeno 

bo do Lukovega sejma že zdavnaj pošlo, pa kaj 

zato, bo pa sejem tudi takrat živ, da bo kaj. 
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